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Protokół Nr XLII.2014 

z Sesji Rady Gminy Stegna 

odbytej w dniu 15 maja  2014 r. 

 

 

czas rozpoczęcia sesji: 09:15                                                     czas zakończenia: 14:40 
 

(Nagranie I 00:00 – 43:46) 
(00:00 – 01:30) 

 

Ad. Pkt. Nr 1. 
 

 XLII Sesję Rady Gminy Stegna otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy 

Stegna Pani Dorota Chojna. 

 Przewodnicząca Rady na podstawie listy obecności stwierdziła, że sesja jest 

prawomocna do podejmowania uchwał. Na stan 15 radnych w sesji uczestniczy 12 radnych 

(nieobecni: Radna Anna Ocipka, Radny Wojciech Pękala, Radny  Tomasz Popielarz).  

W sesji ponadto uczestniczyli: Wójt Gminy Jolanta Kwiatkowska, Sekretarz Gminy Elżbieta 

Zych, Skarbnik Gminy Dorota Witkowska, dyrektorzy instytucji podległych Wójtowi Gminy, 

Sołtysi Sołectw w Gminie.  

Przewodnicząca Rady przywitała zaproszonych gości: 

1. Michała Szramke – Inspektora Nadzoru Nadleśnictwa Elbląg, 

2. Janusza Śpiołek – Specjalista Nadleśnictwa Elbląg, 

3. Ryszarda Goliszek – Kierownik Biura Lokalnej Organizacji Turystycznej „Jantarowe 

Wybrzeże, 

4. Wacława Łokuciewskiego – Komendant Powiatowy Policji w Nowym Dworze Gdańskim, 

5. Krystiana Babskiego – Urząd Morski Gdynia OOW Sztutowo. 

 

 

Ad. Pkt. Nr 2.  

 

  Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała kandydaturę Radnego Pan 

Marcina Szczukę, która wyraził zgodę.  

Uwag do kandydatury nie zgłoszono. 

 

Ad. Pkt. Nr 3.  
(01:30 – 13:00) 

 

 Wójt Gminy Stegna Jolanta Kwiatkowska złożyła wniosek o wycofanie z porządku 

obrad projektu uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody w miejscowości Stegna. 

Wyjaśniła, że dnia dzisiejszego nie wpłynęła do Urzędu pisemna zgoda właściciela 

nieruchomości w związku z tym Rada nie może procedować nad tym projektem. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr poinformował, że rozmawiał z Księdzem i nie 

składał on w ogóle wniosku o ustanowienie pomnika przyrody, wręcz przeciwnie wnosił  

o sprawdzenie stanu tego drzewa, ponieważ ono pęka i ewentualnie chciał, aby drzewo 

zostało wycięte. 

 

Więcej uwag do wniosku nie złożono. 

  



 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek Wójt Gminy o wycofanie  

z porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody. 

Obecnych na sali 12 radnych, za wycofaniem projektu uchwały głosowało 12 radnych. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr zgodnie z § 40 ust. 8 Statutu Gminy 

zaproponował wprowadzenie jako punkt 5 porządku obrad punktu dot. „informacja 

Przewodniczącej Rady o złożonych interpelacjach i odpowiedziach z poprzedniej Sesji Rady 

Gminy Stegna”. 

 

Uwag nie zgłoszono, więc Przewodnicząca Rady poddała wniosek pod głosowanie. Za 

wprowadzeniem punktu głosowało 12 radnych. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr złożył wniosek o wprowadzenie do porządku 

obrad punktu dot. negatywnej opinii władz Gminy Stegna dla przedsięwzięcia dotyczącego 

projektu drogi ekspresowej S7 na odcinku Koszwały – Kazimierzowo jako pkt. 8, chodzi o 

informację Wójta w tej sprawie. 

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna poinformowała, że w tej kwestii zwracała się już 

do niej Radna Bożena Kielar, uważa iż temat może być poruszony np. w sprawach różnych. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że proponuje wprowadzenie tego punktu do 

porządku obrad i jego wniosek powinien zostać przez Przewodniczącą poddany pod 

głosowanie. Chodzi mu o to, iż w związku z wyrażoną opinią Wójt Gminy w tej sprawie 

zagrożony jest budżet. Chciałby tę informację uzyskać nie na zapytanie i odpowiedź tylko 

chciałby uzyskać informację.  

  

 Przewodnicząca Rady poddała wniosek Wiceprzewodniczącego o wprowadzenie 

punktu dot. negatywnej opinii w sprawie drogi ekspresowej S7 jako pkt. 8 pod głosowanie.  

Za wprowadzeniem punktu głosowało 6 radnych, przeciw 4 radnych, 2 wstrzymało się od 

głosu. Punkt nie został wprowadzony do porządku obrad. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr powiedział, że Statut Gminy wskazuje jak 

powinien wyglądać i co powinien zawierać projekt uchwały, jest to § 56 ust. 2 pkt 4 oraz ust. 

3, który mówi o wskazaniu źródła finansowania. Nie wszystkie projekty na dzisiejszej sesji 

muszą to zawierać, ale w porządku obrad znajdują się takie, które powinny zawierać tę 

regulację, np. dzierżawa, plany przestrzenne, które powinny zawierać skutki finansowe 

realizacji tych uchwał. Prosi o wyjaśnienie tej kwestii, ponieważ jest to dzisiaj aż 8 uchwał.  

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna zwracając się do radcy prawnego zapytała czy 

chce wypowiedzieć się w tym momencie, czy kwestie te będą poruszane przy konkretnych 

uchwałach.  

 

 Radca prawny Pan Robert Dargiewicz powiedział, że kwestię tę z uwagi na różność 

spraw proponuje omówić przy konkretnej uchwale. 

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna zaproponowała, aby Wiceprzewodniczący przy 

konkretnym projekcie uchwały zgłaszał konieczność wyjaśnienia kwestii zapisów odnośnie 

skutków finansowych. 

 

Więcej wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 

 



 Przewodnicząca Rady odczytała proponowany porządek obrad i poddała go pod 

głosowanie. Obecnych na sali 12 radnych. Za przyjęciem porządku obrad głosowało 11 

radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.   

 

Porządek obrad został ustalony w brzmieniu jak niżej: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołów z XLI Sesji.  

5. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach oraz w okresie między 

sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Informacje Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

8. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Stegnie za  

2013 rok  

9. Podsumowanie sezonu zimowego. 

10. Przygotowanie do sezonu letniego. 

11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

11.1 zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Stegna za 2013 r. 

11.2 udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Stegna za 2013 r.  

11.3 zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2014, 

11.4 zmiany uchwały Nr XXXIX/370/2013 Rady Gminy Stegna z dnia 19 grudnia 

2013 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna na lata 

2014-2025, 

11.5 miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Stegna, 

11.6 miejscowego planu zagospodarowania wsi Mikoszewo, 

11.7 ustanowienia pomnika przyrody, 

11.8 określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Stegna w roku 2014, 

11.9 wyrażenia zgody na darowiznę prawa własności działki nr 224/1 położonej w 

miejscowości Rybina, Gmina Stegna na rzecz Województwa Pomorskiego, 

11.10 wyrażenia zgody na nabycie działki gruntu nr 270/1 położonej w miejscowości 

Żuławki stanowiącej część drogi wewnętrznej, 

11.11 wyrażenia zgody na przedłużenie aktualnej umowy dzierżawy części działki 

gminnej nr 634/4 położonej w Jantarze z lat sześciu do siedmiu, 

11.12 określenia dziennych stawek opłaty targowej, sposobu jej poboru, inkasentów i 

określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso, 

11.13 powołania Spółdzielni Socjalnej „Stegna Serwis”, 

11.14 powołania Spółdzielni Socjalnej „Mierzeja Travel”, 

11.15 poparcia projektu Uchwały Sejmowej w sprawie ustanowienia roku 2017 

Rokiem Rzeki Wisły, 

11.16 wyrażenia poparcia dla Apelu Zarządu Związku Gmin Śląska Opolskiego o 

niedopuszczenie do wprowadzenia do polskiego porządku prawnego referendum 

tematycznego bez progu frekwencyjnego,  

11.17 odmowy uwzględnienia wezwania do usunięcia naruszenia prawa, 

11.18 zlecenia przeprowadzenia kontroli przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy 

Stegna w zakresie zasadności wywozu płyt betonowych z targowiska w Stegnie, 

11.19 uchylenia Uchwały Nr XL/397/2014 Rady Gminy Stegna z dnia 13 lutego 

2014 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 



zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu obrębu geodezyjnego Stegna dot. 

działki nr 1603 oraz części działki nr 1013 gm. Stegna, 

11.20 przystąpienia do Stowarzyszenia „Lokalna Grupa Działania Żuławy i 

Mierzeja”, 

11.21 stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 

 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

13. Wolne wnioski i informacje 

 

Ad. Pkt. Nr 4.  
(13:00 – 13:25) 

 

 Uwag do protokołu Nr XLI.2014 z Sesji Rady Gminy z dnia 31.03.2014 r. nie 

zgłoszono, więc Przewodnicząca poddała pod głosowanie jego przyjęcie. 

Obecnych na sali 12 radnych. Protokół został przyjęty 12 głosami za. 

  

Ad. Pkt. Nr 5. 
(13:25 – 14:35) 

 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że w okresie pomiędzy sesjami radni nie 

złożyli interpelacji odpowiedzi na pisemne interpelację radnych złożone na Sesji Rady Gminy 

w dniu 31.03.2014 r. otrzymał Radny Marcin Szczuka oraz Wiceprzewodniczący Rady Piotr 

Wiatr. 

 

Ad. Pkt. Nr 6. 
(14:35 – 42:00) 

 

 Radni złożyli następujące interpelacje i zapytania: 

 

Radna Bożena Kielar (interpelacja pisemna, stanowi załącznik do protokołu) : 

- dot. zaniechania skanalizowania południowej części Gminy Stegna na przykładzie 

miejscowości Wybicko sołectwo Dworek. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr powiedział, że Przewodnicząca Rady źle 

zrozumiała intencję punktu dotyczącego odpowiedzi na złożone interpelacje, bądź ktoś ją 

wprowadził w błąd. Intencją było, aby pozostali radni zapoznali się z treścią udzielanych 

odpowiedzi, ponieważ otrzymują je tylko radni interpelujący. Przybyli goście oraz sołtysi 

również nie znają treści udzielanych odpowiedzi. Przewodnicząca Rady powinna odczytać 

pytania i odpowiedzi Pani Wójt. 

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna powiedziała, że zobowiązuje się przesyłać 

wszystkim przed sesją  odpowiedzi na interpelacje poszczególnych radnych oraz będą one 

zamieszczane w Biuletynie Informacji Publicznej tak, aby wszyscy mogli się z nimi 

zapoznać. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr (interpelacja pisemna, stanowi załącznik do 

protokołu): 

- w związku z zakupem nowej maszyny do czyszczenia plaż, proszę o przedstawienie 

wszystkich dokumentów, protokołów kasacyjnych, złomowania, utylizacji, wywózki itd. 

dotyczących starej maszyny do czyszczenia plaż, 

 



- czy przeciwko Gminie Stegna są prowadzone postępowania przed sądami powszechnymi, 

jeżeli tak to na jakim są etapie, czy grożą gminie jakieś sankcje finansowe, 

 

- dot. zatrudnienia w Urzędzie Gminy osób niezamieszkujących na terenie Gminy Stegna, na 

jakiej zasadzie, jakich warunkach i na jakie stanowisko jest zatrudniona Pani Anna Milarska 

w Urzędzie Gminy, 

 

- czy o konkursie na najlepiej działającą organizację pozarządową powiatu nowodworskiego 

zostały powiadomione elektronicznie wszystkie działające na terenie naszej gminy 

organizacje pozarządowe,  czy był to konkurs czy rozdawanie kolegom i koleżankom 

pieniędzy z budżetu gminy, poprosił o wytłumaczenie składów komisji, 

 

- kto nominował gminę do konkursu „dobry klimat’ o nagrodę Pary Prezydenckiej, czy w 

gminie panuje dobry klimat dla rodzin i czym on się objawia, proszę o podanie konkretnych 

działań wspierających rodziny poza kartą rodziny i GOPS-em, czy w związku z tym 

konkursem, aby pokazać, że nominacja nie była przypadkowa Wójt stworzy dobry klimat dla 

biednej rodziny, pory z pod baru Bosmańskiego, umieszczając ich np. w MORSIE w 

porozumieniu z Wójtem Sztutowa i Starostą Powiatowym,  

 

- jak Wójt znosi niepowodzenia w tych wszystkich konkursach, bo przecież chodzi o 

wygraną, czy nie ma ich już dosyć, 

 

- dlaczego do tej pory nie został rozebrany Bar Smaczek mimo zapewnień Zastępcy Wójta i 

kiedy zostanie rozebrany, ile pieniędzy z tytułu reklamy na gruntach gminnych w tym miejscu 

wpłynęło do budżetu gminy, 

 

- czy zgodnie z nowym regulaminem o utrzymaniu czystości i porządku w Gminie Stegna 

mieszkańcy mogą odliczać zużytą wodę od podlewania ogródków, pojenia bydła 

gospodarskiego z podatkowych liczników wody, w nowym regulaminie zniknął zapis 

mówiący o tej możliwości, widnieje on tylko w deklaracji,  

 

- wniósł o zlecenie pracownikowi urzędu sprawdzenia informacji umieszczanych na stronach 

internetowych w zakładkach „pensjonaty”.    

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna zwracając się do Wiceprzewodniczącego  

i innych radnych zapytała czy otrzymali pisemną informację w sprawie wygaszenia mandatu 

Radnego Zbigniewa Grudnia, ponieważ to oni zgłosili te sprawę, Urząd Gminy nie jest stroną 

w tej sprawie i czy prawdą jest iż Radni złożyli skargę do Wojewody Pomorskiego dotyczącą 

jej osoby. 

 Przewodnicząca Rady zwracając się do Wójt Gminy zapytała czy w planie inwestycji 

na rok 2015 może zostać ujęta inwestycja skanalizowania ulicy Ogrodowej w Stegnie.  

W planie jest to zawarte w latach 2016-2017 czy jest możliwość zmiany, ponieważ jest tam 

bardzo dużo posesji, które są zamieszkałe. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr powiedział, że odnośnie sprawy skargi do 

Wojewody dotyczącej jej osoby nie jest to sprawą radnych, uważa, że z takim zapytaniem 

Przewodnicząca powinna zwrócić się do Wojewody. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr w sprawie składów komisji odnośnie konkursu 

na najlepiej działającą organizację pozarządową powiatu nowodworskiego powiedział, że  

uczestniczyć w nich mogło po dwóch pracowników samorządowych powołanych przez 



Wójta, Burmistrza lub Starostę. Zapytał w jaki sposób Przewodnicząca Rady znalazła się  

w składzie komisji konkursowej w Sztutowie. 

 

 Przewodnicząca Rady wyjaśniła, iż jest Prezesem Stowarzyszenia Absolwentów  

i Przyjaciół Nowodworskiego Ogólniaka oraz członkiem jego Zarządu i przez Zarząd została 

wytypowana do udziału prac w komisji konkursowej. Dodała, że jednym z członków komisji 

byli reprezentanci Rady Organizacji Pozarządowych Powiatu Nowodworskiego i ona była 

właśnie tym przedstawicielem. Tak samo jak Wójt Gminy Jolanta Kwiatkowska. 

 

Ad. Pkt. Nr 7. 
(27:40 – 37:20) 

  

Wójt Gminy Jolanta Kwiatkowska złożyła informację o swojej pracy oraz o pracy Zastępcy 

Wójta Krzysztofa Swata w okresie pomiędzy sesjami od 31 marca 2014r. do 15 maja 2014r. 

(stanowi załącznik do protokołu). 

 

Radny Marcin Szczuka zapytał czy Wójt może powiedzieć coś więcej odnośnie zebrań 

wiejskich w Żuławkach  i Drewnicy i czy w wyniku tych zebraniach wiejskich ma jakieś 

nowe refleksje i przemyślenia. 

 

Wójt Gminy poinformowała, że zebrania zostały zwołane przez Sołtysów Sołectw,  

w Żuławkach w zebraniu uczestniczył Zastępca Wójta natomiast w Drewnicy byli oboje.  

Za każdym razem w zebraniach uczestniczył Kierownik Referatu gospodarki przestrzennej  

i nieruchomości Pan Artur Kozłowski. Zebrania dotyczyły planu zagospodarowania 

przestrzennego „Wiatraki Nowa Holandia”. Inicjatorami zebrań było Stowarzyszenie 

„Obrońcy Żuław”, czyli osoby, które zaangażowały się w protest i informowanie 

mieszkańców o zagrożeniach wynikających z usytuowania farm wiatrowych. Przedstawione 

zostały na zebraniach przygotowane prezentacje w tym temacie. W chwili obecnej sprawa 

planu zagospodarowania jest skierowana do Sądu, więc zostanie rozpatrzona przez Sąd. 

 

Ad. Pkt. Nr 8. 
(37:20 – 37:45) 

 

 Do Sprawozdania  z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Stegnie za 

2013 rok uwag nie zgłoszono.  

Sprawozdanie zostało przyjęte do wiadomości Rady Gminy i stanowi załącznik do protokołu. 

  

Ad. Pkt. Nr 9. 
(37:45 – 38:00) 

 

 Do informacji z podsumowania sezonu zimowego uwag nie zgłoszono. 

Informacja została przyjęta do wiadomości Rady Gminy i stanowi załącznik do protokołu. 

 

 Ad. Pkt. Nr 10. 
(38:00 – 01:09:15) 

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna poinformowała, iż odnośnie punktu 

„Przygotowanie do sezonu letniego” Radnym zostały złożone informacje przez Wójt Gminy 

oraz Straż Graniczną, Nadleśnictwo Elbląg, Komendę Powiatową Policji oraz Lokalną 

Organizację Turystyczną „Jantarowe Wybrzeże”. 

 



Zapytała czy pytania do zaproszonych gości. Pytań nie zgłoszono. 

Zwracając się do zaproszonych gości zapytała czy chcieliby uzupełnić swoje informacje. 

 

Uzupełnienia złożonej informacji dokonał Komendant Powiatowy Policji Pan Wacław 

Łokuciewski. 

  

 Radny Wiesław Matusak podziękował Komendantowi za reakcję na jego prośbę 

odnośnie patroli w miejscowości Tujsk. 

 

Zapytań nie zgłoszono. 

Informacje zostały przyjęte do wiadomości Rady Gminy i stanowią załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca ogłosiła 10 minutową przerwę. 
 

(Nagranie II 00:00 – 46:37) 
 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr poinformował, iż w przerwie rozmawiał  

z mieszkańcami i są oburzeni brakiem złożenia informacji w tym zakresie przez Wójt Gminy. 

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna powiedziała, że żałuje iż w momencie jej 

zapytania czy są uwagi do złożonych w materiałach informacji nie zgłoszono takiej potrzeby. 

Jeżeli są pytania w tym zakresie to będzie możliwość zadania ich w punkcie „Wolne wnioski i 

informacje”. 

 

Procedura absolutoryjna: 
(01:00 – 38:45)  

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna poprosiła Skarbnik Gminy o odczytanie opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Stegna za 2013 rok. 

 

 Skarbnik Gminy Dorota Witkowska odczytała Uchwałę Nr 058/g276/R/II/14 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 14 kwietnia 2014 r. w 

sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Stegna za 2013 rok oraz Uchwałę 

Nr 100/g276/I/II/14 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z 

dnia 23 kwietnia 2014 r. (stanowią załącznik do protokołu).  

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna poprosiła Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej o 

odczytanie wniosku komisji w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Stegna  

za 2013 rok z tytułu wykonania budżetu gminy oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

o tymże wniosku. 

 

 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stegna Pani Brygida Drągowska 

odczytała wniosek komisji w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Stegna  

za 2013 rok z tytułu wykonania budżetu gminy wraz z opinią Komisji w sprawie wykonania 

budżetu gminy za rok 2013 oraz Uchwałę Nr 108/g276/A/II/14 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 6 maja 2014 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Stegna (stanowią załącznik do protokołu). 

 



 Wójt Gminy Stegna Jolanta Kwiatkowska oraz Skarbnik Gminy Dorota Witkowska 

przedstawiły prezentację dotyczącą wykonania budżetu w 2013 roku (stanowi załącznik do 

protokołu). 

 

 Radni Gminy nie złożyli zapytań ani wniosków odnośnie przedłożonego sprawozdania 

finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Stegna za 2013 r. oraz informacji  

o stanie mienia Gminy. 

 Nie wniesiono również zapytań odnośnie przedstawionych Uchwał Regionalnej Izby 

Obrachunkowej oraz wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy. 

 

Ad. pkt Nr. 11.1.   
(38:45 – 39:40) 

 

 Uwag do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Stegna za 2013 r. nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i  poddała pod głosowanie. 

 Obecnych na sali 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 4 wstrzymało się 

od głosu. 

 

Podjęto uchwałę Nr XLII/411/2014 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu Gminy Stegna za 2013 r. 

  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt Nr. 11.2.   
(39:50 – 46:37) 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr odczytał swoje stanowisko: 

 



 
 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna w trakcie wypowiedzi Wiceprzewodniczącego 

przerwała mu i stwierdziła, że w tym momencie Wiceprzewodniczący Rady obraża Panią 

Wójt i nie zgadza się w tym momencie na takie wystąpienie, Wiceprzewodniczący nie ma 

prawa obrażać innych ludzi, to Pan chodzi po sklepach i źle się wypowiada, to ona się 

wstydzi iż Wiceprzewodniczący odczytuje takie wystąpienie. Nie zgadza się na dokończenie 

tego wystąpienia z uwagi na to iż treść zawiera obraźliwe sformułowania wobec Pani Wójt. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr powiedział, że w tym momencie 

Przewodnicząca łamie Statut Gminy Stegna. 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna ponownie podkreśliła, iż nie zgadza się, aby 

Wiceprzewodniczący obrażał Panią Wójt.    

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr poprosił o umożliwienie mu dokończenia 

złożenia swojego oświadczenia. 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna powiedziała, że jeżeli w wystąpieniu będzie 

jeszcze jedna treść obraźliwa odbierze Wiceprzewodniczącemu głos. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady kontynuując powiedział: 

 

    

 
 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna zwracając się do Wiceprzewodniczącego 

powiedziała, że sugeruje mu, aby zajął się twórczością własną, pisał wiersze, książki.  



Dodała, że była to opinia Wiceprzewodniczącego, a nie Rady Gminy. Osobiście absolutnie się 

z nią nie zgadza. 

 

 Więcej uwag do projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Stegna za 2013 r. nie zgłoszono, więc Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i 

poddała go pod głosowanie.  

Obecnych na sali 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 4 radnych 

wstrzymało się od głosu. 

 

Podjęto uchwałę Nr XLII/412/2014 

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Stegna za 2013 r. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna pogratulowała Wójt Gminy Stegna Jolancie 

Kwiatkowskiej i podziękowała za współpracę w 2013 roku. 

 Wójt Gminy Jolanta Kwiatkowska podziękowała za podjęcie tej uchwały i dodała, że 

cieszy się, iż odczytana opinia Wiceprzewodniczącego jest tylko jego opinią.  

Podziękowała swoim współpracownikom, sołtysom. Dodała, że uważa iż każdy „Kowalski” 

jest dostrzegany. 

 

Przewodnicząca ogłosiła 10 minutową przerwę. 

 

(Nagranie III 00:00:00 – 01:39:45) 

 

Ad. pkt Nr. 11.3.   
(00:00:00 –00:09:00) 

 

 Radna Brygida Drągowska złożyła wniosek o wykreślenie z projektu uchwały  

w sprawie zmian budżetu pozycji dotyczącej przekazania środków na składkę członkowską w 

Lokalnej Organizacji Turystycznej „Jantarowe Wybrzeże” z uwagi na to, iż na wspólnym 

posiedzeniu komisji prosiliśmy o to, aby przesłano Radzie sprawozdanie merytoryczne  

i finansowe z działalności LOT, a takowego nie otrzymaliśmy, a od którego Radni 

warunkowali swoją decyzję. 

 

 Kierownik Biura LOT Pan Ryszard Goliszek wyjaśnił, iż tłumaczył już dlaczego 

Radni nie otrzymali tego sprawozdania, będzie ono gotowe na koniec miesiąca. 

 Radna Brygida Drągowska powiedziała, że Radni chcieli otrzymać sprawozdanie za 

cały rok 2013, natomiast radnym przedstawiono jedynie sprawozdanie do września 2012 

roku. Wnioskiem Rady było przedłożenie pełnego rocznego sprawozdania, poza tym 

stowarzyszenia mają taki obowiązek, więc uważa iż nie jest żadną dodatkową pracą. 

  

 Przewodnicząca Rady wyjaśniła, że wniosek dotyczy wykreślenia z projektu uchwały 

zmian budżetu punktu dotyczącego: „dokonano przeniesienia kwoty 40 000 zł 

z przeznaczeniem na pokrycie kosztu składki członkowskiej w Lokalnej Organizacji 

Turystycznej”. Myślała, że przed uchwałą budżetową będzie uchwała intencyjna wskazująca 

na co mają zostać przeznaczone środki z tej składki. 

 

 Kierownik Biura LOT Pan Ryszard Goliszek wyjaśnił, że LOT w piśmie wyjaśnił na 

co przeznaczona miałaby zostać kwota składki, dodatkowo na komisji z upoważnienia 

Prezesa Zarządu informował, iż 10 tyś zł miałoby zostać w dyspozycji stowarzyszenia 



natomiast o przeznaczeniu pozostałej kwoty 30 tyś zł miałaby zadecydować Rada Gminy. 

LOT nadal stoi przy tym stanowisku. Opinia jest taka, iż Rada jest permanentnie w stanie 

wojennym, jesteśmy przekonani, że mimo pozycji Stowarzyszenia Rada i tak podejmie 

decyzję taką jaką uważa.  

 

 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie powyższy wniosek Radnej Brygidy 

Drągowskiej dotyczący wykreślenia z projektu uchwały pozycji dotyczącej „dokonano 

przeniesienia kwoty 40 000 zł z przeznaczeniem na pokrycie kosztu składki członkowskiej w 

Lokalnej Organizacji Turystycznej.”.  

Obecnych na sali 12 radnych. Za wnioskiem głosowało 8 radnych, 2 radnych głosowało 

przeciw, 2 wstrzymało się od głosu. Zapis został wykreślony. 

  

 Więcej uwag do projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Stegna na rok 

2014 nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i poddała go pod głosowanie.  

Obecnych na sali 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 1 radny głosował 

przeciw, 2 wstrzymało się od głosu. 

 

Podjęto uchwałę Nr XLII/413/2014 

w sprawie zmian budżetu Gminy Stegna na rok 2014 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt Nr. 11.4.   
(00:09:00 –00:10:50) 

 

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono więc Przewodnicząca Rady odczytała 

projekt uchwały i poddała go pod głosowanie.  

Obecnych na sali 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 3 radnych 

wstrzymało się od głosu. 

 

Podjęto uchwałę Nr XLII/414/2014 

w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/370/2013 Rady Gminy Stegna z dnia 19 grudnia 

2013 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stegna na lata 2014-2025 
 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt Nr. 11.5.   
(00:10:50 – 00:14:10)  

 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, iż w projekcie uchwały nastąpiły zmiany, które 

zostały przesłane Radnym.  

Wyjaśniła iż dotyczą: 

 1. zmiany załącznika Nr 1,  

Poddała pod głosowanie zmianę załącznika graficznego – rysunek planu.  

Obecnych na sali 12 radnych, za głosowało 12 radnych. 

 

 2. uzupełnienia załącznika Nr 2 odnośnie: 

1) uwagi Nr 6 w uzasadnieniu dopisano : „realizacja ciągu przez tereny kolejowe stwarza 

zagrożenia dla osób z niego korzystających”, 



2) uwagi Nr 10, pkt. 7 w uzasadnieniu dopisano: „przekształcenie niniejszego terenu było 

jednym z celów przystąpienia do opracowania planu. Teren uzyskał zgodę Ministra 

Środowiska na zmianę przeznaczenia gruntów leśnych na cele nieleśne”. 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie uzupełnienie powyżej wymienionych zapisów. 

Obecnych na sali 12 radnych, za zmianą radni głosowali jednogłośnie, 12 za. 

 

 Więcej uwag do projektu uchwały Radni nie zgłosili. 

 

Obrady opuścił Radny Wiesław Matusak. Stan radnych 11.  

 

Przewodnicząca Rady złożyła wniosek o nieodczytywanie pełnej treści projektu uchwały i 

poddała go pod głosowanie. Wniosek uzyskał aprobatę 10 radnych.     

 

 Przewodnicząca Rady częściowo odczytała projekt uchwały w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Stegna i poddała pod głosowanie pełną 

jego treść z uwzględnieniem naniesionych zmian.  

Obecnych na sali 11 radnych (nieobecny Radny Wiesław Matusak). Za podjęciem uchwały 

radni głosowali jednogłośnie, 11 za. 

 

Podjęto uchwałę Nr XLII/415/2014 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części wsi Stegna 
 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt Nr. 11.6.   
(00:14:15 –  00:15:45)  

  

 Do projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania wsi 

Mikoszewo uwag nie zgłoszono.  

 

 Przewodnicząca Rady złożyła wniosek o nieodczytywanie pełnej treści projektu 

uchwały i poddała go pod głosowanie. Obecnych na sali 11 radnych. Wniosek uzyskał 

aprobatę 10 radnych.   

 

Na obrady powrócił Radny Wiesław Matusak. Stan radnych 12. 

  

 Przewodnicząca Rady częściowo odczytała projekt uchwały i poddała go pod 

głosowanie pełną jego treść. Obecnych na sali 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 

12 radnych.  

 

Podjęto uchwałę Nr XLII/416/2014 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania wsi Mikoszewo 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt Nr. 11.7. 
(00:15:45 – 00:22:00) 

  

 Przewodnicząca Rady poinformowała iż w sprawie projektu uchwały przedłożona 

Radnym została opinia Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska oraz zgoda właściciela 

nieruchomości.   



 

 Radna Brygida Drągowska powiedziała, że chciałaby poznać uzasadnienie 

wnioskodawcy o ustanowienie pomnika przyrody. W dniu dzisiejszym sprawdziła naocznie 

lokalizację drzewa i nie znajduje się ona przy drodze tylko w głębi działki, która jest 

zagrodzona. Ustanowienie pomnika przyrody nakłada na gminę obowiązek jego pielęgnacji.  

 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że w tej kwestii złożony był tylko wniosek, bez 

uzasadnienia. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr powiedział, że w sprawie tego projektu 

uchwały ma właśnie zapytanie odnośnie skutków finansowych jego podjęcia. 

 

 Radca prawny Robert Dargiewicz powiedział, że projekt uchwały powinien zawierać 

informację o potrzebie podjęcia uchwały oraz informację o skutkach finansowych jej 

realizacji. Oznacza to, że jeżeli podjęcie uchwały wywołuje skutki finansowe to na ten temat 

powinien znajdować się zapis w treści uzasadnienie. Brak w uzasadnieniu uchwały informacji 

o skutkach finansowych jej realizacji nie oznacza, że ta uchwała może być w każdej chwili 

niezależnie od sytuacji unieważniona. Może mieć to miejsce jeżeli skutki finansowe miały 

istotny wpływ na rozstrzygnięcie. Według niego oznacza to, że jeżeli projekt uchwały nie 

zawiera skutków finansowych a uchwała została podjęta i w przyszłości okaże się, że jednak 

jakieś skutki finansowe ta uchwała wywarła, wówczas można ewentualnie rozważać czy to 

uchybienie miało charakter istotny mający wpływ na rozstrzygnięcie w tej sprawie. Dlatego 

też uważa, że jeżeli w projekcie uchwały nie ma nic na temat skutków finansowych i uchwała 

takich skutków nie wywołuje bezpośrednio to brak takiego zapisu nie jest naruszeniem 

istotnym.  

 

 Więcej zapytań do projektu uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody nie 

zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały i poddała pod głosowanie.  

Obecnych na sali 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 5 radnych, 4 radnych 

głosowało przeciw, 3 radnych wstrzymało się od głosu. 

 

Podjęto uchwałę Nr XLII/417/2014 

w sprawie ustanowienia pomnika przyrody 
 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 11.8. 
(00:20:00 – 00:23:45) 

  

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna poinformowała iż projekt uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Urząd Morski w Gdyni. 

  

Uwag do projektu uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Stegna 

w roku 2014 nie zgłoszono.  

Przewodnicząca Rady złożyła wniosek o nieodczytywanie pełnej treści projektu uchwały i 

poddała go pod głosowanie. Wniosek uzyskał aprobatę 11 radnych.   

 

 Przewodnicząca Rady częściowo odczytała projekt uchwały i poddała go pod 

głosowanie pełną jego treść. Obecnych na sali 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 

12 radnych.  



 

Podjęto uchwałę Nr XLII/418/2014 

w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Stegna w roku 2014 
 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 11.9. 
(00:23:45 – 00:25:05) 

  

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała projekt 

uchwały i poddała go pod głosowanie.  

Obecnych na sali 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

 

Podjęto uchwałę Nr XLII/419/2014 

w sprawie wyrażenia zgody na darowiznę prawa własności działki nr 224/1 położonej w 

miejscowości Rybina, Gmina Stegna na rzecz Województwa Pomorskiego 
 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 11.10. 
(00:25:05 – 00:27:15) 

  

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała projekt 

uchwały.  

 

 Wiceprzewodniczący Rady zwrócił uwagę iż uważa, że ten projekt uchwały powinien 

zawierać skutki finansowe. 

 

 Radca prawny Robert Dargiewicz wyjaśnił, iż z treści projektu wyraźnie jest 

powiedziane o odpłatności, co do wartości nie wie na jakim etapie jest postępowanie. 

Procedura jest taka, że najpierw Rada wyraża zgodę potem zleca się wykonanie wyceny przez 

rzeczoznawcę 

 

Obecnych na sali 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 2 radnych 

wstrzymało się od głosu. 

 

Podjęto uchwałę Nr XLII/420/2014 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie działki gruntu nr 270/1 położonej w miejscowości 

Żuławki stanowiącej część drogi wewnętrznej 
 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 11.11. 
(00:27:15 – 00:31:45) 

  

 Radny Marcin Szczuka zwrócił uwagę, iż oczekiwania mieszkańców miejscowości 

Jantar odnośnie tego terenu są zupełnie inne niż forsuje to Pani Wójt. Mieszkańcy na zebraniu 

wiejskim informowali, że oczekują na tym terenie stworzenia parkingu, ponieważ w tej części 

miejscowości jest problem z ulokowaniem samochodów oraz terenów usługowych. 

Blokowanie tego terenu na 7 lat pod inwestycję prywatną w ramach dzierżawy, pomijając już 

kwestię sumy dzierżawy, nie widzi celowości podjęcia tej uchwały. 



 Radna Brygida Drągowska powiedziała, że uchwała dotyczy przedłużenia okresu 

dzierżawy o 1 rok poprzednio podjętej uchwały w tej sprawie. Obecni dzierżawcy wystąpili 

do Lokalnej Grupy Rybackiej z wnioskiem, który chcą realizować na wskazanych gruntach. 

W poprzedniej uchwale Rada wyraziła zgodę na okres dzierżawy 6 lat, kolejny rok jest 

potrzebny dzierżawcą, aby mogli zrealizować swoją inwestycję.  

 

 Wiceprzewodniczący Rady zwrócił uwagę iż wysokość dzierżawy 5 tyś zł za tak duży 

obszar, a w sezonie letnim za miejsce na bulwarze o powierzchni 1m x 1m na dwa miesiące 

kosztuje 8 tyś zł, należałoby się zastanowić nad kwotą dzierżawy za tą działkę. 

Następna kwestia to fakt iż obecna Rada niedługo kończy kadencję, dzierżawa na 7 lat 

zamyka drogę następnej Radzie, następnemu Wójtowi do stworzenia czegoś co mogłoby 

porządnie wyglądać.  

 

 Radny Marcin Szczuka wskazując na załącznik graficzny do projektu uchwały zapytał 

co z pozostałą, niedzierżawioną częścią działki, będzie to leżało odłogiem przez 7 lat.   

 

 Więcej uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała 

projekt uchwały i poddała pod głosowanie. Obecnych na sali 12 radnych.  

Za podjęciem uchwały głosowało 6 radnych, 2 radnych głosowało przeciw, 4 radnych 

wstrzymało się od głosu.  

 

Podjęto uchwałę Nr XLII/421/2014 

w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie aktualnej umowy dzierżawy części działki 

gminnej nr 634/4 położonej w Jantarze z lat sześciu do siedmiu 
 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 11.12. 
(00:31:45 – 00:59:15) 

 

 Sołtys Sołectwa Stegna Pan Mariusz Ogrodowski odczytał swoje stanowisko odnośnie 

uzasadnienia projektu uchwały w sprawie określenia dziennych stawek opłaty targowej, 

sposobu jej poboru, inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso: 

 

 



 

Dodał, że celowo wcześniej złożył powyższe oświadczenie do Przewodniczącej Rady, 

ponieważ liczył iż zostanie sporządzona odpowiedź przez Urzędników Gminy Stegna. 

Przedstawił pewną chronologię: 

1. zakładając iż pismo Wójta Gminy otrzymał 16 kwietnia, jak wynika ze zwrotki, ale nie zna 

tego podpisu, więc nie wie dlaczego Kierownik referatu podczas komisji udzieliła informacji, 

że Pan Ogrodowski dostał to pismo i się do niego nie ustosunkował,  

2.  w piśmie pisze się iż ma 7 dni do ustosunkowania się, nie wie na jakiej podstawie użyto 

terminu 7 dni, ale uznając, że jest to racja mógł ustosunkować się do dnia 23 kwietnia, 

3. inkasenta wybrano 23 kwietnia o godz. 11, a on miał możliwość ustosunkowania się do 

godz. 15. 

4. pierwszy konkurs na inkasenta ogłoszono został 27 lutego, a jego pyta się i twierdzi, że nie 

odpisuje 23 kwietnia, już dużo wcześniej Wójt ogłosiła konkurs w momencie gdzie nikt nie 

zgłaszał ani chęci niepobierania tej opłaty ani tak jak jest podawane w uzasadnieniu do 

projektu uchwały, że Pani, która była wcześniej inkasentem zrezygnowała dopiero  

10 kwietnia, 



5. kolejny konkurs ogłoszono 10 kwietnia, a informacje do niego została wysłana 16. 

Dodał, że nie może zgodzić się, aby wykorzystywano jego osobę, bo takie były na komisjach 

stwierdzenia, że nie raczył, nie chciał odpisać, nie chciał zbierać opłaty. Zbierałby tą opłatę 

targową i w sobotę i w niedzielę nawet za te 10% gdyby ktoś normalnie z nim rozmawiał. 

Urzędnicy potrafią dzwonić z różnymi błahymi sprawami, a kiedy jest sprawa ważna 

przykrywa się jakąś zwrotką nie wiadomo przez kogo podpisaną i stwierdza się jeszcze, że 

Pan Ogrodowski pismo otrzymał i się do tego nie ustosunkował. Jest to nieprawdą. Nie 

pozwoli na to, aby używano kłamliwych sformułowań dotyczących jego rezygnacji czy 

niechęci zbierania. Na dzień dzisiejszy po takim podejściu nie chce już mu się współpracować 

ani z  żadnym urzędnikiem, którzy takie rzeczy robią, ani tym bardziej z Panią Wójt. 

 

 Przewodnicząca Rady stwierdziła, że w roku ubiegłym była informacja iż opłata 

targowa nie jest zbierana w sobotę i niedzielę, dlatego też złożyła wniosek aby była osoba, 

która deklaruje zbieranie tej opłaty przez cały tydzień w sezonie letnim, być może jest to tego 

konsekwencją. 

 

 Sołtys Mariusz Ogrodowski wyjaśnił, iż wyraźnie mówił, iż nie będzie zbierał w 

niedzielę i święta. Dodatkowo wybrany został drugi inkasent, który miał zbierać w niedzielę. 

W tym roku nikt się z nim nie kontaktował w tej sprawie. Pokazując chronologie udowodnił, 

że nie jest powodem ogłoszenia konkursu jego nieustosunkowanie się do pisma. 

 

 Kierownik referatu podatków i opłat lokalnych Pani Renata Staroń wyjaśniła, że nie 

tylko Pan Ogrodowski jest inkasentem opłaty targowej. W związku z tym, że Pani Paruch 

złożyła 10 kwietnia pisemną rezygnację informacja ta została przedłożona Wójtowi Gminy i 

w związku z tym iż zbliża się sezon letni została podjęta decyzja o rozpisaniu konkursu na 

inkasenta opłaty targowej we wszystkich miejscowościach turystycznych. Decyzja taka miała 

również rozwiązać sytuację, gdyby w Stegnie ktoś nie mógł pobierać tej opłaty. 14 kwietnia 

2014 r. zostało wystosowane pismo do Pana Ogrodowskiego, aby wypowiedział się czy 

będzie realizował uchwałę we wszystkie dni bez znaczenia czy jest to niedziela czy święto. 

Nie ma podstaw analizowania osoby składającej podpis pod zwrotką pisma i podważać, że 

ktoś nieprawidłowo odebrał tą przesyłkę. W takim przypadku należy mieć pretensje do 

poczty.  

 

 Przewodnicząca Rady zwróciła uwagę na chronologie przedstawioną przez Sołtysa, że 

mimo to iż otrzymał list 16 kwietnia i nie ma tu zachowanych nawet wskazanych w piśmie  

7 dni, konkurs został rozstrzygnięty 23 kwietnia. 

 

 Pani Renata Staroń dodała, że z uwagi na to iż w roku 2013 na sesji Pan Ogrodowski 

powiedział, że nie będzie pobierał opłaty w niedzielę w lutym tego roku był również 

rozpisany konkurs na inkasenta, aby uniknąć sytuacji niepobierania opłaty.  Do konkursu tego 

nikt się nie zgłosił. 

 

 Przewodnicząca Rady zapytała czy w tamtym momencie również wysyłane zostało 

pismo do Pana Ogrodowskiego. 

 

 Pani Renata Staroń odpowiedziała, że nie. Dodała, iż konkurs został rozpisany z uwagi 

na to, iż w niedzielę nie była pobierana i uciekały środki finansowe. 

 

 Sołtys Pan Mariusz Ogrodowski powiedział, że jest to nieprawdą, ponieważ w 

niedzielę opłatę pobierała powołana na inkasenta Pani Anna Paruch, która swoją rezygnację 

złożyła 10 kwietnia 2014 r.  



Zakładając, że otrzymał przedmiotowe pismo 16 kwietnia tak naprawdę miał czas 

ustosunkowanie się w ciągu 30 dni, a nie tak jak zostało to wskazane w piśmie w ciągu 7. 

Gdyby zwrócono się do niego z takim zapytaniem w lutym odpowiedź byłaby w marcu.  

W chwili obecnej w projekcie uchwały nie ma już zapisu, który znajdował się w poprzedniej 

uchwale iż inkasentami będą sołtysi, dodatkowy inkasent miał być w uzupełnieniu. Jawnie 

jest pokazane, że inkasent został wybrany wcześniej, nawet nie pozwolono mu się do niczego 

ustosunkować. Inkasent został wybrany, zatwierdzony i teraz trzeba dać mu pracę i on 

rozumie iż trzeba się wywiązać z jakiegoś konkursu. On zbierał by tą opłatę za 10% prowizji, 

nikt nie zapytał czy zmieniło się jego stanowisko w tej sprawie na ten rok. 

  

 Pani Renata Staroń wyjaśniła, że Pani Paruch była inkasentem opłaty targowej w 

Jantarze oraz dodatkowo w Stegnie w niedziele. W dniu 10 kwietnia złożyła ona rezygnację i 

wtedy z uwagi na problem z poborem opłaty w Jantarze tego samego dnia został ogłoszony 

konkurs. Nie chodzi o to, że Pana Ogrodowskiego chce się wyeliminować tylko była obawa, 

że nie będzie inkasenta poboru opłaty targowej w Jantarze. Dlatego też jest propozycja 

projektu uchwały na miejscowości turystyczne, ponieważ nie wiadomo jak do końca rozwiąże 

się sytuacja, czy wyłoniony w konkursie inkasent będzie pobierał opłatę w niedziele a Pan 

Ogrodowski od poniedziałku do soboty. Nikt nie mówi, że eliminuje się sołtysa z funkcji 

inkasenta. 

 

 Sołtys Pan Mariusz Ogrodowski powiedział, że w projekcie uchwały nie ma już zapisu 

o sołtysach, czyli się eliminuje sołtysów. Czy pracownik nie wie jaką przedstawia uchwałę 

Wójtowi do akceptacji. 

Nie chce on już współpracować, widać jak jest przygotowany urzędnik,  mógł rozpocząć 

temat dopiero dzisiaj na sesji, ale złożył pismo po to wcześniej, aby urzędnik mógł się 

przygotować, a tego nie zrobił. Nie chce już współpracować z tym urzędnikiem ani z Panią 

Wójt, ewidentnie widać, że chce się go wyeliminować, a twierdzi się, że nie.   

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna powiedziała, że słyszała o tym iż sołtysi 

miejscowości turystycznych nie chcą zbierać opłaty targowej. Z dzisiejszej dyskusji wynika, 

ze tylko Sołtys Stegny Pan Mariusz Ogrodowski chciałby pobierać tę opłatę, więc może 

wprowadzić taki zapis do uchwały. 

 

 Sołtys Pan Mariusz Ogrodowski stwierdził, że właśnie w chwili obecnej dziękuje za 

taką współpracę. Został wybrany już inkasent. Nie utrudniajmy Pani Wójt pracy. 

  

  Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr powiedział, że po wysłuchaniu Pana Sołtysa 

stwierdza, że jest to następna niegospodarność Pani Wójt.  Skoro daję się 20% prowizji od 

zainkasowanej kwoty inkasentowi, a sołtys zbierał tę opłatę za 10%, czyli 10% z opłaty już do 

budżetu gminy nie wpłynie. 

Zapytał co będzie w przypadku kiedy inkasent opłaty targowej załamie się bądź zachoruje,  

bo pobieranie tej opłaty jest bardzo trudne, nie będzie nikogo, kto mógłby ją pobierać. Uważa, 

że powinno się powołać na każdą miejscowość innego inkasenta, którzy mogliby się 

nawzajem zastępować. 

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna poprosiła o wyjaśnienie Skarbnik Gminy Doroty 

Witkowskiej. 

 

 Skarbnik Dorota Witkowska wyjaśniła, że w ubiegłym roku była deklaracja pana 

Sołtysa iż nie będzie zbierał opłaty targowej w niedzielę i zostało to wzięte pod uwagę w 

planowaniu prac na ten rok. Nie chodzi tu o dobro jednostki czyli Pana Sołtysa tylko o 



uzyskanie jak największych dochodów jeżeli chodzi o opłatę targową. W tym momencie z 

opłaty targowej zostało wyłączone targowisko co jest znaczną kwotą i może się to Sołtysowi 

już nie kalkulować i mógł zrezygnować. Wyłoniona w konkursie kandydatka na inkasenta 

opłaty targowej proponowana do zatwierdzenia przez Radę będzie obsługiwała  wszystkie 

miejscowości turystyczne. Pan Ogrodowski nie wyraził na to zgody, ponieważ nie 

skontaktował się z urzędem. Nie ma obowiązku sprawdzania kto odebrał pismo. Była 

pisemna próba kontaktu dla bezpieczeństwa, niestety stało się jak się stało. 

 

 Sołtys Pan Mariusz Ogrodowski po raz kolejny zwrócił uwagę na chronologie 

zdarzeń: 10 kwietnia w dniu ogłoszenia konkursu na inkasenta zarówno on jak i Pani Paruch 

nadal byli inkasentami więc nie było podstaw do ogłoszenia konkursu.  

Zapytał dlaczego konkurs rozstrzygnięto 23 kwietnia skoro on miał możliwość 

ustosunkowania się również do dnia 23 kwietnia.  

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr zapytał w jaki sposób Wójt wyobraża sobie, że 

jedna osoba obsłuży wszystkie miejscowości, w przypadku np. choroby inkasenta pobór 

opłaty będzie zaniechany. 

 

 Radna Brygida Drągowska złożyła wniosek o wprowadzenie w § 4 zapisu : „ na 

inkasentów opłaty targowej wyznacza się sołtysów oraz Panią Roksanę Kasprzyk”. Nie wie 

jakie jest stanowisko pozostałych sołtysów. 

 

 Sołtys Pan Mariusz Ogrodowski  powiedział, że on zrezygnował.  

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna poddała pod głosowanie wprowadzenie zapisu 

w§ 4 „na inkasentów opłaty targowej wyznacza się Panią Roksanę Kasprzyk oraz sołtysów”. 

Obecnych na sali 12 radnych. Za wnioskiem głosowało 12 radnych. Zapis został 

wprowadzony. 

 

 Więcej uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała 

projekt uchwały i poddała pod głosowanie. Obecnych na sali 12 radnych.  

Za podjęciem uchwały głosowało 9 radnych, 1 radny głosował przeciw, 2 wstrzymało się od 

głosu.  

 

Podjęto uchwałę Nr XLII/422/2014 

w sprawie określenia dziennych stawek opłaty targowej, sposobu jej poboru, inkasentów 

i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso 
 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 11.13. 
(00:59:15 – 01:00:40) 

  

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała projekt 

uchwały i poddała pod głosowanie. Obecnych na sali 12 radnych.  

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych.  

 

Podjęto uchwałę Nr XLII/423/2014 

w sprawie powołania Spółdzielni Socjalnej „Stegna Serwis” 
 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  



 

Ad. pkt Nr. 11.14. 
(01:00:40 – 01:02:50) 

  

 Radna Gabriela Danelska zapytała czym miała by zajmować się spółdzielnia. 

 Pan Maciej Włodarski Prezes Fundacji „WRÓĆ” odpowiedział, że będzie to transport 

dzieci do szkół, rozwój turystyki, tego typu działania spółdzielnia będzie realizować.  

 

 Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały. 

 

 Radny Wiesław Matusak zapytał czy spółdzielnia posiada już jakiś tabor 

samochodowy, rozumie, że jeżeli dojdzie do  przetargu na dowóz dzieci do szkół to 

spółdzielnia do niego przystąpi. 

 Pan Maciej Włodarski odpowiedział, że spółdzielnia przystąpi do takiego przetargu. 

Obecnie posiadają 7 samochodów w tym 3 autobusy, planowany jest zakup jeszcze dwóch. 

  

 Przewodnicząca Rady poddała projekt pod głosowanie. Obecnych na sali 12 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych. 

 

Podjęto uchwałę Nr XLII/424/2014 

w sprawie powołania Spółdzielni Socjalnej „Mierzeja Travel” 
 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 11.15. 
(01:02:50 – 01:03:35) 

  

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała projekt 

uchwały i poddała pod głosowanie.  

Obecnych na sali 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych.  

 

Podjęto uchwałę Nr XLII/425/2014 

w sprawie poparcia projektu Uchwały Sejmowej w sprawie ustanowienia roku 2017 

Rokiem Rzeki Wisły 
 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 11.16. 
(01:03:35 – 01:04:50) 

  

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała projekt 

uchwały i poddała pod głosowanie.  

Obecnych na sali 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 2 radnych 

wstrzymało się od głosu.  

 

Podjęto uchwałę Nr XLII/426/2014 

w sprawie wyrażenia poparcia dla Apelu Zarządu Związku Gmin Śląska Opolskiego o 

niedopuszczenie do wprowadzenia do polskiego porządku prawnego referendum 

tematycznego bez progu frekwencyjnego 
 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  



Ad. pkt Nr. 11.17. 
(01:04:50 – 01:39:46) 

  

 Pan Janusz Szwedowski mieszkaniec Gminy Stegna składający przedmiotowe 

wezwanie do usunięcia naruszeń prawa wynikających z uchwały Rady Gminy stwierdził, że 

jest to nietypowa sprawa. Sprawa dotyczy dość kontrowersyjnej rzeczy a mianowicie 

inwestycji elektrowni wiatrowej na terenie pomiędzy 5 wsiami. W tym otoczeniu mieszka 

ponad 2 tys osób, jest to teren o powierzchni mniej więcej 2km szerokości 3 km długości. Na 

tym terenie mają powstać  wiatraki. Swego czasu Rada Gminy przyjęła Studium 

uwarunkowań i następnie te studium uwarunkowań zagospodarowania zmieniła w sposób 

taki, żeby na terenie gminy mogły powstać farmy wiatrowe. Jego zdaniem te studium jest 

opracowane bardzo rzetelnie, rzeczywiście wybrane są odpowiednie tereny, na których można 

by było ulokować farmy wiatrowe.  Zgłasza sprawę naruszenia prawa poprzez przyjęcie w 

uchwale, że tereny na których jest uchwalony miejscowy plan zagospodarowanie 

przestrzennego „Wiatraki Nowa Holandia” jest niezgodny ze studium. W studium cały teren 

gminy podzielono na 8 obszarów. Tylko na jednym z tych obszarów, na obszarze 6, 

dopuszczono lokalizację  elektrowni wiatrowych.  Obszar 6 został dodatkowo jeszcze przez 

twórców tego studium, a następnie zaakceptowany przez Radę Gminę, podzielony na obszary 

6.1 i 6.2. Na obszarze 6.1 nie dopuszczono do lokalizacji wiatraków, a na obszarze 6.2 

dopuszczono pod spełnieniem odpowiednich warunków lokalizacji wiatraków. W jego 

mniemaniu rysunek, który stanowi załącznik do studium pokazuje dokładnie obszary 6.2. 

Obszar, na którym w tej chwili przyjęto miejscowy plan zagospodarowania leży na terenach 

poza obszarami  6.2, albo inaczej mówiąc tylko w niewielkiej części pokrywa się z obszarem 

6.2. Uważa, że w zakresie prac planistycznych w gminie powinno wykorzystywać to co jest 

ważne, a ważnym jest studium. Następnym elementem, który podniósł jest sprawa braku 

postanowienia Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w zakresie materiałów, które 

gmina powinna przygotować, a następnie brak opinii i uzgodnienia dotyczącego tego planu. 

Poprawki wprowadzone przez projektantów spowodowały, że konieczne jest odpowiednie 

ponowne uzgodnienie w RDOŚ.  Tego dokumentu nie ma, nie znalazł go w dokumentach 

gminnych. 

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna powiedziała, że w uzasadnieniu projektu 

uchwały Radni maja wszystkie informacje, a także zapoznali się z treścią wezwania do 

usunięcia naruszeń prawa, dlatego też przerwie już wystąpienie. 

 

Z sali dobiegały głosy sprzeciwu. 

 

 Przewodnicząca Rady umożliwiła Panu Szwedowskiemu kontynuowanie wypowiedzi. 

 

 Pan Janusz Szwedowski dodał, że chciałby zacytować przepis chroniący gminę przed 

podejmowaniem decyzji, które mogą w sposób negatywny  wpływać w latach następnych na 

skutki finansowe podjętej uchwały.  Ten przepis w rozporządzeniu planistycznym brzmi w 

sposób następujący: „ w materiałach planistycznych musi być sporządzona prognoza skutków 

finansowych uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego i powinna 

ona zawierać w szczególności” i są to trzy elementy. Jeden z nich jest przez gminę spełniony i 

w materiałach planistycznych znajduje się dokument, który mówi, że gmina nie będzie 

ponosiła żadnych opłat  związanych z inwestycjami własnymi, ponieważ wszystko wykona 

inwestor.  Natomiast nie znajduje informacji i analizy prognozy wpływu ustaleń miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego na dochody własne i wydatki gminy, w tym na 

wpływ z podatku od nieruchomości i inne dochody związane z obrotem nieruchomościami 

gminy oraz na opłaty i odszkodowania, o których mowa w art. 36 ustawy, który mówi o 



odszkodowaniach za ewentualne zmniejszenie wartości nieruchomości. Jeżeli patrząc na 

spotkania wiejskie, protesty mieszkańców i pisemne wnioski, że należy się liczyć z bardzo 

poważnym protestem między innymi poprzez wniesienie w formie pozwu zbiorowego, może 

pozwów indywidualnych , wniosków o odszkodowań, obawia się, że może to diametralnie 

zmniejszyć lub całkowicie zlikwidować ewentualne zyski wynikające z dwóch pierwszych 

elementów, które powinny być w tej analizie, a mianowicie ze wzrostu opłat za podatki 

gruntowe i podatki od budowli. To jest naprawdę niewielka praca, żeby te elementy zrobić, 

byłaby jasność o jakich wartościach jest mowa. Jest to element, który jest rozpisany w 

rozporządzeniu planistycznych, że powinno to zostać wykonane. Uważa również, że 

naruszeniem prawa jest także brak w prognozie oddziaływania na środowisko rozpatrzenia 

alternatywnego rozwiązania, które jest wymagane, powinniśmy mieć możliwość wyboru 

pomiędzy lepszym lub gorszym rozwiązaniem. W prognozie jest krótko napisane, tak jak jest 

w tej chwili jest bardzo dobrze, tak jak będzie po ustaleniu miejscowego planu 

zagospodarowania będą w stopniu niewielkim ale będą naruszone warunki środowiskowe. 

Jeżeli będą naruszone to znaczy, że należy się liczyć z ewentualnymi odszkodowaniami. 

Żałuje, że na odbytych spotkaniach nie było radnych, tych którzy byli zgodnie z tą inwestycją, 

bo dużo rzeczy nowych człowiek się dowiedział. Dowiedział się o sytuacji osób, które 

zaciągnęły bardzo poważne kredyty i które są tuż obok tej inwestycji. Oburzenie społeczne 

wynika przede wszystkim z faktu, że wiadomość o inwestycji nie dotarła do nich. Gmina 

obowiązki prawne wynikające z przepisów odnośnie ogłoszenia wykonała. Nie widać 

dobrego podejścia do ochrony dóbr ludności. Można było wybrać lepszy teren. Dlaczego tak 

jest, że interes ludzi nie jest przestrzegany.  

 

 Pan Zieliński przekazał radnym w formie papierowej informacje chorób, które 

wywołują wiatraki. Poprosił o podanie przez Radnych 10 argumentów, które przemawiają za 

tym aby postawić farmę wiatraków. 

 

 Przewodnicząca Rady powiedziała, że nie rozumie intencji i samego pytania. Sugeruje 

aby wystosować takie pismo do urzędu i Radni się ustosunkują.    

 

 Pan Zieliński stwierdził, że chciałby aby został pominięty argument ekonomiczny, 

który może być wątpliwy gdyż wysokość odszkodowań, o które najprawdopodobniej zgłosi 

się wielu mieszkańców może przekroczyć budżet gminy. Zwracając się do Radnych zapytał 

dlaczego to robią, czy naprawdę chcą przejść do historii jako ci, którzy zniszczyli tą gminę. 

Zwracając się do Pani Wójt odnośnie jej wypowiedzi o zwykłym szarym Kowalskim, który 

jest brany pod uwagę, zapytał czy dla niej są również ludźmi Ci, którzy mieszkają  w byłych 

pegeerach, gdzie najłatwiej jest postawić wiatraki, ponieważ mamy przykład w Nowotnej, 

Bronowie gdzie ludzie nie potrafią się obronić, nie potrafią założyć stowarzyszenia, w miarę 

się zorientować co im grozi. Czy widzi tych potencjalnych wyborców i czy zamierza im 

pomóc w tej sprawie.   

 

 Pan Tadeusz Górski - Stowarzyszenie Obrońców Żuław powiedział, że w tej chwili 

jest grupa 120 właścicieli nieruchomości, którzy rozpoczęli wstępne postępowanie by 

przygotować się do odszkodowań w związku z szykowanymi wiatrakami. Jest to grupa 

wstępna. Przygotowywana jest następna grupa licząca około stu kilkudziesięciu kolejnych 

właścicieli. Na dzień dzisiejszy biegli szacują koszt wystąpienia na ponad 42 mln zł, mowa 

jest tylko o tym co jest w tej chwili. Zapewnił, że będzie tych roszczeń dużo więcej. Zrobią 

wszystko, aby grupa, która wystąpi o te odszkodowania była najliczniejsza jaka tylko do tej 

pory w Polsce się trafiła.  Zapytał czy Radni przewidują co może stać się z budżetem gminy 

jeśli mieszkańcy wygrają. Orzeczenia związane z tego typu postępowaniami są dla 



mieszkańców korzystne. Nawet nieduży procent kwoty, o której wspomniał będzie dużą 

niedogodnością dla budżetu gminy. Zapytał czy gmina jest na to przygotowana.  

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna zwróciła uwagę, iż teraz Rada znajduje się w 

punkcie dotyczącym projektu uchwały, nie odbywa się teraz odpytywanie, prosi o wnioski. 

 

 Pan Tadeusz Górski powiedział, że rozumie, że jeżeli Stowarzyszenie wystąpi na 

piśmie otrzyma wiążącą odpowiedź od Wójta Gminy. 

 Przewodnicząca Rady potwierdziła. 

 

 Pan Tadeusz Górski poruszył kwestię turystyki, która władze gminy chcą przedstawić 

jako chronioną. Zapytał kto będzie odpowiedzialny za unicestwienie turystyki w części 

gminy, która nie jest pasem nadmorskim. Chce aby Radni wzięli pod uwagę, że postawienie 

wiatrowni planowanej w tej chwili już w ilości 21 zdecydowanie wpłynie nie tylko na 

zachamowanie ruchu turystycznego ale na całkowity jego zanik. Zapytał czy Wójt bierze to 

pod uwagę i czy w związku z tym sporządzony właściwy rachunek ekonomiczny. Zamieści to 

pytanie również w swoim piśmie. Ministerstwo nadzorujące fundusze unijne negatywnie 

odnosi się do finansowania Pętli Żuław na odcinku bezpośrednio obarczonych wiatrowniami, 

dlatego, że jest t o absolutnie nie zgodne z  dyspozycjami w tym zakresie w Unii Europejskiej 

i absolutnie niezgodne z wytycznymi, które w związku z tym przygotowano dla wszystkich 

zaangażowanych w to przedsięwzięcie. Chce żeby Radni wiedzieli, że może skończyć się to 

także w tym zakresie finansowych dla gminy niezwykle niekorzystnie, ponieważ środki mogą 

do gminy nie dotrzeć, a także nasuwa się pytanie co z tymi które na tę inwestycję zostały już 

w gminie Stegna przeznaczone.   

 

 Pan Zbigniew Grajoszek powiedział, że trudno się mówi jeżeli ktoś teoretycznie 

opowiada różne bzdury i głosuje nie wie sam o czym. Najlepiej doświadczyć tego na swoim 

przykładzie. Był jedynym, który przeciw wiatrakom we wsi Wocławy i zostanie nim do końca 

życia. Uważa, że wszystko to dzieje się ze względu na to, iż są największe na świecie dotacje 

do energii odnawialnej konkretnie do wiatraków. Wiatraki to jest zaraza dla zdrowia, nie da 

się przy tym żyć, ludzie chorują i to nie po długim czasie.  

 

 Przewodnicząca Rady odebrała głos Panu Zbigniewowi Grajoszek. 

 

 Radny Wiesław Matusak złożył wniosek o przeprowadzenie imiennego głosowania 

nad tym projektem uchwały. 

 Przewodnicząca Rady poddała powyższy wniosek pod głosowanie. Za głosowało 7 

radnych, przeciw 1, wstrzymało się od głosu 3 radnych.  

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr powiedział, że uważa iz nadeszła pora na 

zastosowanie paragrafu 56 pkt 3 zastosować w uchwale „Wiatraki Nowa Holandia”, czyli 

umieścić informacje o skutkach finansowych. Uważa, że kłopot z wiatrakami niedługo się 

skończy. Jest po rozmowie z Panem Komisarzem Lewandowskim, Panem Eurodeputowanym 

Wałęsą oraz z byłym Wojewodą Pomorskim w tej sprawie. Unia Europejska w roku 2015 w 

kwietniu skończy dofinansowanie do turbin wiatrowych. Na jego zapytanie do Pana 

Lewandowskiego jak zapatruje się Unia Europejska na farmy wiatrowe odpowiedział, że z 

farm wiatrowych będą powoli przechodzić na farmy wodne. Wojewoda stwierdził, że 

włodarze gminy zachłysnęli się informacją o wpływach do budżetu nie patrząc na 

mieszkańców, którzy będą te wiatraki widzieli codziennie. Prosiłby, aby Radni tę uchwałę 

jednak przyjęli. 

 



 Radna Brygida Drągowska zwróciła uwagę, iż na poprzedniej sesji Rada uchwaliła 

uchwałę mówiącą o tym, iż odwołujemy się od rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody. 

W chwili obecnej tak naprawdę nie znamy wyniku rozstrzygnięcia sprawy, nie wiemy czy 

uchwała nadal jest ważna czy jednak jest nieważna. Uważa, że Rada powinna poczekać na 

rozstrzygnięcie i dopiero wtedy podejmować jakiekolwiek decyzje. 

 

 Pan Andrzej Stupkiewicz powiedział, że apeluje do Rady i urzędników, dopinguje 

gremia społecznego. Za poprzedniej kadencji Rady uchwalana była uchwała w sprawie  planu 

„Wiatraki Nowotna” i w tym momencie był jedyny albo jednym z nielicznych, którzy wnieśli 

uwagi do planu, na które nie otrzymał odpowiedzi. W chwili obecnej farma powstaje co jest 

przykładem tego, że wokół może mieszkają mniej świadomi ludzi. Zlekceważono formalnie 

złożony wniosek. Prosi, aby patrzeć na ręce urzędników. W chwili obecnej ma wielki 

niesmak, że nie starczyło mu w tamtym momencie sił i energii, aby dochodzić tego.  

 

 Wiceprzewodniczący Rady odnośnie sugestii Radnej Drągowskiej powiedział, że 

również miał wątpliwości czy Rada powinna procedować nad tą uchwałą, ale jego zdaniem 

uchwała jest cały czas ważna.   

 Radca prawny Pan Robert Dargiewicz potwierdził wypowiedź Wiceprzewodniczącego 

oraz dodał, że gdyby Rada nie zaskarżyła rozstrzygnięcia nadzorczego uchwała Rady w 

sprawie planu byłaby definitywnie unieważniona, ponieważ rozstrzygnięcie Wojewody 

stałoby się prawomocne, ponieważ rozstrzygnięcie zostało zaskarżone realizacja uchwały jest 

wstrzymana natomiast jej losy nie są ostatecznie rozstrzygnięte do czasu rozstrzygnięcia przez 

Sąd Administracyjny. 

 

 Pan Janusz Szwedowski zapytał czy Radni zdają sobie sprawę, iż rozebranie wiatraka 

kosztuje więcej niż jego budowa, że żywotność wiatraka jest w granicach 20-25 lat i co 

pozostanie na polach, pozostaną konstrukcje palowe, których unicestwienie  jest prawie 

niemożliwe. Kolejną kwestią jest sprawa liniowych inwestycji, które będą z tym związane.  

 

 Więcej uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała 

projekt uchwały i poddała pod głosowanie.  

Obecnych na sali 12 radnych. Radni głosowali w następujący sposób: 

 

Za 3 radnych: Radna Gabriela Danelska, Radna Drygida Drągowska, Radny Zbigniew 

Grudzień,  

Przeciw 9 Radnych : Radny Piotr Wiatr,  Radny Marcin Szczuka, Radna Bożena Kielar, 

Radny Wiesław Matusak, Radny Mirosław Wojtkowski, Radna Grażyna Cicha, Radna 

Mirosława Komorowska, Radna Krystyna Witkowska, Radna Dorota Chojna   

 

Projekt uchwały w sprawie odmowy uwzględnienia wezwania do usunięcia naruszenia 

prawa nie został przyjęty. 
 

 Radca Prawny Pan Robert Dargiewicz poprosił o ogłoszenie przerwy. 

 

Przewodnicząca ogłosiła 10 minutową przerwę 

 

(Nagranie V 00:00 – 23:12) 

 

 

 

 



Ad. pkt Nr. 11.18. 
(00:00 – 09:50) 

  

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna poprosiła o podanie propozycji terminu 

wykonania przedmiotowej kontroli. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr wracając do poprzedniego projektu uchwały 

dotyczącej planu „Wiatraki Nowa Holandia” powiedział, że chciałby zwrócić uwagę na to iż 

do urzędu wpływa coraz więcej wniosków o pozwolenie na budowę farm wiatrowych.  

Złożył wniosek, aby Rada Gminy przystąpiła do zmian Studium  Uwarunkowań 

Przestrzennych. Chodzi o zapis, że nie mogą powstać farmy wiatrowe, wiatraki, bo jeżeli ten 

punkt nie zostanie zmieniony będą próby pojedynczych  inwestorów, którzy będą wchodzili z 

dwoma, trzema wiatrakami. Prosi o przegłosowanie jego wniosku. 

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna stwierdziła, że takie zmiany należy wprowadzać 

uchwałą. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr powiedział, że chciałby poznać zdanie radnych 

odnośnie jego wniosku, jeżeli nie będzie aprobaty to nie przystąpimy do tych zmian. 

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna powiedziała, że tak jak Radny złoży wniosek tak 

zostanie przygotowana uchwała, nie widzi tu żadnego problemu. 

Chciałaby zapoznać się z pisemnym wnioskiem. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr powiedział, że zgodnie ze Statutem wniosek 

powinien zostać przegłosowany. 

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna poddała pod głosowanie wniosek 

Wiceprzewodniczącego. Obecnych na sali 12 radnych. Za wnioskiem głosowało 5 radnych, 

przeciw 4 radnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu. 

Wniosek został przyjęty. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr powiedział, że w związku z powyższym 

zostanie przygotowany projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmian w Studium 

Uwarunkowań Przestrzennych.  

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna poprosiła wnioskodawcę projektu uchwały w 

sprawie zlecenia przeprowadzenia kontroli przez Komisję Rewizyjną terminu jej realizacji. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr powiedział, że proponuje, aby był to 30 

czerwca 2014 r.  

 

 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna Brygida Drągowska powiedziała, że 

członkowie komisji proponują aby był to termin do 30 sierpnia 2014 r.  

Ustosunkowując się do przedmiotowego projektu uchwały powiedziała, że brakuje jej w nim 

logiki i konsekwencji działań. Z tego co wie sprawa została już zgłoszona do prokuratury 

i trwa już postępowanie, czyli tak naprawdę nie widzi tu roli Komisji Rewizyjnej. Komisja 

Rewizyjna po przeprowadzonej kontroli mogłaby sformułować wniosek do prokuratury o 

możliwości popełnienia przestępstwa. 

 



 Sołtys Pan Mariusz Ogrodowski powiedział, że logika jest taka iż jeżeli kontrolę 

przeprowadzi Komisja Rewizyjna mieszkańcy będą mogli zapoznać się z jej wynikami, 

natomiast wyniki zbadania sprawy przez prokuraturę nie będą znane.  

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr powiedział, że rzeczywiście trwa postępowanie 

prokuratorskie w tej sprawie, które może ciągnąć się długo, natomiast kadencja Rady kończy 

się za 6 miesięcy, chciałby wiedzieć co stało się z tymi płytami, ponieważ otrzymał trzy 

odpowiedzi, każda jest inna, są wykonane zdjęcia. Płyty, które Wójt wskazała jako 

pochodzące z targowiska nie należą wcale do gminy, są to prywatne płyty z podjazdu  do 

sklepu „PLUS”. 

  

 Wiceprzewodniczący Rady zgodził się z propozycją terminu wykonania kontroli do 

dnia 30 sierpnia 2014 r. 

 

 Przewodnicząca Rady Dorota Chojna poddała pod głosowanie uzupełnienie zapisu w 

treści uchwały dot. terminu jej wykonania „do dnia 30 sierpnia 2014 r.” Obecnych na sali 12 

radnych, za głosowało 9 radnych,  2 głosowało przeciw, 1 wstrzymał się od głosu. 

Termin został wprowadzony. 

 

 Więcej uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady odczytała 

projekt uchwały i poddała pod głosowanie. Obecnych na sali 12 radnych.  

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych.  

 

Podjęto uchwałę Nr XLII/427/2014 

w sprawie zlecenia przeprowadzenia kontroli przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy 

Stegna w zakresie zasadności wywozu płyt betonowych z targowiska w Stegnie 
 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt Nr. 11.19.   
(09:50 –20:35) 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiatr przedstawił wykaz wniosków zgłoszonych do 

Studium Uwarunkowań przez Pana Romana Golika. Złożył wniosek o przeznaczenie działki 

na miejsce obsługi podróżnych stację paliw, na działce o powierzchni 1,30 ha. Rada Gminy 

uchwaliła uchwałę na 4,5 ha. Jego zdaniem posunięto się za daleko niż chciał tego 

wnioskodawca. Kolejna kwestią jest to, że jeżeli uchwała w sprawie tego planu 

zagospodarowania będzie realizowana najprawdopodobniej będzie z naruszeniem Studium 

Uwarunkowania Przestrzennego Gminy Stegna, gdyż wzdłuż drogi 502 biegnie 

międzynarodowa trasa rowerowa R10. Droga 502 będzie  modernizowana na całym odcinku. 

Wniósł o podjęcie tej uchwały. 

 

 Radna Brygida Drągowska  powiedziała, że chciałaby przypomnieć historię jeżeli 

chodzi o Pana Golika, było już przygotowane pozwolenie na budowę, ale  w trakcie zmieniły 

się prawo.   

 

 Kierownik referatu gospodarki przestrzennej Pan Artur Kozłowski poinformował, że 

odnośnie działki 1603 Pan Golik w 2006 roku występował o decyzję o warunkach zabudowy 

stacji paliw, były wszystkie uzgodnienia, ale inwestycja nie była realizowana ze względu na 

postawione warunki ZDW odnośnie zjazdu z pasa. W późniejszym etapie zmieniły się 

przepisy, gdzie na gruntach klasy S należy uzyskać zgodę Ministra na zmianę klasyfikacji 



gruntu. Nie jest to jednoznaczne z wyłączeniem za co pobierane są stosowne opłate. 

Pozwolenia na budowę nie było, w takim przypadku nie byłoby konieczności tworzenia planu 

zagospodarowania. Pan Golik wystąpił z wnioskiem o sporządzenie mpzp i z tego powodu 

została Radzie Gminy przedstawiona uchwała intencyjna odnośnie sporządzenia tego planu. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady zapytał o wniosek Pana Golika na 1,3 ha, natomiast w tej 

chwili uchwała obejmuje obszar 4,5 ha.  

 Pan Artur Kozłowski powiedział, że stało się tak, ponieważ jest to powierzchnia 

łącznie z pasem drogi wojewódzkiej i gruntem, który jest niezbędny dla realizacji zjazdu lewo 

skrętnego, ze względu aby nie tworzyć planu tylko dla części terenu objęto całą 

nieruchomość.   

 

 Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy Pan Golik wyraził już wolę podjęcia 

inwestycji. 

 Pan Artur Kozłowski powiedział, że na dzień dzisiejszy inwestor jeszcze się nie 

określił co do samej realizacji. 

 

 Radna Brygida Drągowska powiedziała, że posiada oświadczenie Pana Golika, iż 

zamierza on realizować te inwestycję (stanowi załącznik do protokołu). Na komisji padło 

stwierdzenie, że Pan Roman Golik realizuje z realizacji inwestycji, gdyż ma dość wyjazdów 

do prokuratury i tłumaczenia się i dlatego też Pan Golik chciał złożyć to oświadczenie  

i potwierdzić, że nie zamierza rezygnować i się nie wycofuje. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że zaskakuje go oświadczenie złożone na Pani 

ręce a nie do Przewodniczącej Rady czy w urzędzie gminy.  

 

 Radna Brygida Drągowska powiedziała, że jest to informacja i w związku z 

przekłamaniem Wiceprzewodniczącego na komisjach o rezygnacji Pana Golika poprosił on ja 

o przedstawienie jego oświadczenia na sesji Rady Gminy. 

 

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono więc Przewodnicząca Rady odczytała 

projekt uchwały i poddała go pod głosowanie.  

Obecnych na sali 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 4 radnych, 7 radnych 

głosowało przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

 

Projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XL/397/2014 Rady Gminy Stegna z 

dnia 13 lutego 2014 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu obrębu geodezyjnego Stegna dot. 

działki nr 1603 oraz części działki nr 1013 gm. Stegna nie został przyjęty. 
 

Ad. pkt Nr. 11.20.   
(20:35 – 22:00) 

 

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono więc Przewodnicząca Rady odczytała 

projekt uchwały i poddała go pod głosowanie.  

Obecnych na sali 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 6 radnych, 4 radnych 

głosowało przeciw, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

 

Podjęto uchwałę Nr XLII/428/2014 

w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia „Lokalna Grupa Działania Żuławy  

i Mierzeja” 



 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 Radna Brygida Drągowska w kwestii formalnej zapytała czy skoro  Radna Bożena 

Kielar jest pracownikiem Stowarzyszenia czy powinna brać udział w głosowaniu. 

 Radca Prawny powiedział, że nie widzi tutaj zastrzeżeń. 

 

Ad. pkt Nr. 11.21.   
(22:00 – 22:45) 

 

 Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono więc Przewodnicząca Rady odczytała 

projekt uchwały i poddała go pod głosowanie.  

Obecnych na sali 12 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 6 radnych, 4 radnych 

głosowało przeciw, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

 

Podjęto uchwałę Nr XLII/429/2014 

w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego 
 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt Nr. 12. 
(22:45 – 27:50) 

 

 Interpelacje Radnych zostały złożone w formie pisemnej, dlatego też odpowiedź 

zostanie udzielona w formie pisemnej.  

 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, iż osoby, które chcą zabrać głos w punkcie 

„Wolne wnioski i informacje” w przerwie udały się do Sekretarza obrad Radnego Marcina 

Szczuki i wpisały się na listę mówców. 

 

Przewodnicząca ogłosiła 10 minutową przerwę 

 

(Nagranie V 00:00 – 41:11) 

  

Ad. pkt Nr. 13. 
(00:00 – 41:11) 

 

  Sołtys Pan Mariusz Ogrodowski zapytał czy znane są skutki podjęcia uchwały w 

sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnej, czy będą ponowne wybory oraz czy 

powinna ona zostać podjęta skoro rezygnacja wpłynęła na koniec miesiąca marca. Wydaje mu 

się, że powinna zostać taka uchwała podjęta w ciągu 30 dni.  

Podziękował za 3,5 letnią pracę Przewodniczącej Rady oraz całej Radzie Gminy, nie zamierza 

już więcej zabierać głosu. Przeprosił wszystkich, których w jakiś sposób swoimi 

wypowiedziami uraził, nie miał takiego zamiaru. Robi to dlatego ponieważ jego głos nie jest 

w ogóle słuchany, wręcz przeciwnie jest odbierany negatywnie. Podziękował również za 

współpracę Pani Wójt.  

  

 Przewodnicząca Rady jako mieszkaniec Stegny bardzo na tym ubolewa, ponieważ 

jego wskazówki były bardzo cenne, ma nadzieje, że jednak zmieni zdanie. 

 



 Radna Grażyna Cicha przedstawiła dokumentację fotograficzną stanu drogi  

w Żuławkach, zapytała czy jest już gotowy kosztorys, i czy udałoby się wyrównać tę drogę.  

 

 Wójt Gminy odpowiedziała, że w tej chwili przygotowywane są dokumenty,  

ale odnośnie wyrównania nie odpowie jednoznacznie bo nie wiadomo jaki będzie zakres prac.  

 

 Przewodnicząca Rady poprosiła o wyjaśnienie kwestii wygaśnięcia mandatu. 

 

 Sekretarz Gminy Elżbieta Zych powiedziała, że wniosek wpłynął 31 marca i taką 

uchwałę zgodnie z Ordynacją wyborczą Rada Gminy podejmuje w ciągu 3 miesięcy, 

natomiast w nowych przepisach kodeksie wyborczym jest to miesiąc, więc termin jest 

zachowany, gdyż do tej kadencji stosuje się przepisy Ordynacji wyborczej.  

Ponowne wybory już się nie odbędą z uwagi na to, iż ogłasza  się je najpóźniej na 6 miesięcy 

przed końcem kadencji, należy pamiętać iż Wojewoda ma 3 miesiące na ogłoszenie wyborów 

bo tyle mniej więcej trwa kalendarz wyborczy. 

 

 Radna Bożena Kielar odnośnie pisma Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych  

i Autostrad zapytała jakie były przesłanki negatywnej opinii Wójta w sprawie inwestycji dla 

drogi ekspresowej S7 na odcinku Koszwały – Kazimierzowo oraz wniosła o odczytanie tego 

pisma przez Przewodniczącą Rady. 

 

 Wójt Gminy wyjaśniała, że opinia ta jest niezmiennie negatywna, choć nie jest 

wiążąca, jest efektem wcześniejszych spotkań z mieszkańcami Dworka, Starych Babek, tego 

sołectwa, którzy wnosili o to, żeby na projektowanych drogach zostało wybudowane 

oświetlenie. W związku z tym zgodnie z wnioskami mieszkańców cały czas wnosiła tę uwagę 

przedtem i podtrzymuje swoje zdanie jeśli chodzi o kolejne etapy, dotyczy to wiaduktu, który 

ma powstać między miejscowościami Dworek a Niedźwiedzica. GDDKiA uważa, że nie jest 

zasadne powstanie na tym wiadukcie oświetlenia, natomiast mieszkańcy uważają, iż jest to 

zasadne. GDDKiA wystąpiła o tą opinię i została ona wyrażona zgodnie z wolą mieszkańców. 

Powiat Nowodworski wypowiedział się pozytywnie odnośnie projektu. Zastępca Wójta 

rozmawiał z Zarządem Dróg Powiatowych i wnieśli oni o uwzględnienie naszego wniosku.  

 

 Radna Bożena Kielar powiedziała, że rozumie iż taka rozmowa odbyła się dopiero po 

wystawieniu opinii przez Starostwo.      

   

 

 

 Radna Bożena Kielar odczytała pismo GDDKiA (stanowi załącznik do protokołu). 

 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Stegna uznała 

XLII Sesję Rady Gminy za zakończoną. 

 

(Nagrania z Sesji Rady Gminy Stegna Nr XLII stanowią załącznik do protokołu). 

(Relację z XLII Sesji Rady Gminy Stegna można zobaczyć: 
http://www.tvmalbork.pl/artykuly/urzedowe,45/stegna,187) 

 

 
Protokołowała: 

Furman Małgorzata   

         

http://www.tvmalbork.pl/artykuly/urzedowe,45/stegna,187


         



Załączniki do protokołu: 

Ad. pkt 6. 

 



 



 

 



 



 



 



 



 



 



 
 

 

 

 



Ad. pkt 7. 

 

 



 

 
 



 



 
 

 



 
 

 



 

 



 

 



 

 



 

 



 

 



 

 



 
 

 



 
 

 



 

 



 
 

 



 
 

 



 
 

 
 

 

 



 

Ad. pkt 8. 

Sprawozdanie  z działalności  

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Stegnie 

 za 2013 rok 

 

 Zgodnie z art. 110 ust. 9 ustawy z dnia 12 marca 2004r. o pomocy społecznej  

( tekst jednolity w obwieszczeniu Marszałka Sejmu Rzeczpospolitej Polskiej z dnia 14 

listopada 2012r. poz. 182) składam Radzie Gminy w Stegnie sprawozdanie z działalności 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Stegnie za 2013r.            

Od 1 maja 2004r.  oprócz zadań pomocy społecznej realizujemy świadczenia rodzinne i 

alimentacyjne, a od 1.09.2011r. sprawy związane z świadczeniem pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Stegna, od czerwca 

2011r. zajmujemy się obsługą Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie, oraz od czerwca 2013r. naliczaniem i wypłata dodatków mieszkaniowych. 

Nowelizacja przepisów spowodowała przeniesienie większości zadań zleconych tj.  

okresowych gwarantowanych i macierzyńskich  do świadczeń rodzinnych. Ustawa o pomocy 

społecznej z zadań zleconych gwarantuje tylko ubezpieczenia zdrowotne od zasiłków stałych.  

Pozostałe świadczenia są zadaniami własnymi gminy i większość to zadania o charakterze 

obowiązkowym tak jak od 1.08.2009r. zasiłki stałe. 

W myśl art. 36 ustawy o pomocy społecznej świadczeniami z pomocy społecznej są: 

1/ świadczeniami pieniężnymi: 
a) zasiłek stały, 

b) zasiłek okresowy, 

c) zasiłek celowy i specjalny zasiłek celowy, 

d) zasiłek i pożyczka na ekonomiczne usamodzielnienie, 

e) pomoc na usamodzielnienie oraz na kontynuowanie nauki, 

f) świadczenie pieniężne na utrzymanie i pokrycie wydatków związanych z nauką języka 

polskiego dla cudzoziemców, którzy uzyskali w Rzeczpospolitej Polskiej status uchodźcy 

lub ochronę uzupełniająca, 

g) wynagrodzenia należne opiekunowi z tytułu sprawowania opieki przyznane przez sąd,  

2/ świadczeniami niepieniężnymi: 
a) praca socjalna, 

b) bilet kredytowany,    

c) składki na ubezpieczenie zdrowotne, 

d) składki na ubezpieczenie społeczne, 

e) pomoc rzeczowa, w tym na ekonomiczne usamodzielnienie, 

f) sprawienie pogrzebu, 

g) poradnictwo specjalistyczne, 

h) interwencja kryzysowa, 

i) schronienie, 

j) posiłek, 

k) niezbędne ubranie, 

l) usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania, w ośrodkach wsparcia oraz w rodzinnych 

domach pomocy, 

m) specjalistyczne usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania oraz w ośrodkach wsparcia, 

n) mieszkanie chronione, 

o) pobyt i usługi w domach pomocy społecznej, 

p) opieka i wychowanie w rodzinie zastępczej i w placówce opiekuńczo-wychowawczej. 

 



Wszystkie wymienione świadczenia  są zadaniami własnymi gminy.  

Zasiłki okresowe są zadaniem gminy o charakterze obligatoryjnym i to w wysokości ustalonej 

przez ustawodawcę i tak : 

 osobie samotnie gospodarującej, której dochód jest niższy od kryterium dochodowego 

w wysokości różnicy tego kryterium a posiadanym dochodem tej osoby, 

 w rodzinie w wysokości różnicy między kryterium dochodowym rodziny a dochodem 

tej rodziny. Z tym, że zasiłek okresowy nie może być niższy niż 50% różnicy między: 

1.  kryterium dochodowego osoby samotnie gospodarującej a dochodem tej osoby, 

2.  kryterium dochodowego rodziny a dochodem tej rodziny.  

Gmina otrzymuje dotację celową na pokrycie wydatków na zasiłki okresowe w części 

określonej w art. 38 ust. 3, a od 1.08.2009r. na wypłatę zasiłków stałych. 

 Od 2013r. to zadanie jest refundowane w 100% z budżetu Państwa. 

Od 1 października 2008r. weszły w życie zmiany dotyczące pomocy osobom otrzymującym 

alimenty na dzieci. Ustawa z dnia 7 września 2007r. o pomocy osobom uprawnionym do 

alimentów ( tekst jednolity Dz.U.2009 Nr 1, poz. 7 ) przywraca fundusz alimentacyjny i 

alimenty osobom,  które mają prawomocny wyrok i ich nie otrzymują a Komornik przez 3 

miesiące nie jest w stanie ich wyegzekwować, wypłaca Wójt Gminy a z upoważnienia Wójta   

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. 

Ośrodek  realizuje swoje zadania wynikające z następujących przepisów prawa : 

1* ustawy o pomocy społecznej i przepisy wykonawcze do tej ustawy, 

2* ustawy o świadczeniach rodzinnych, 

3* ustawy o pomocy osobom uprawnionym do alimentów, 

4* ubezpieczeniach społecznych, 

5* ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, 

6* ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, 

7* o systemie oświaty, 

8* ustawy o dodatkach mieszkaniowych 

a także zadania wynikające z rządowych programów osłonowych tj. 

9* dożywiania dzieci w  szkołach – program wieloletni „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania”. 

Zadaniem Ośrodka jest pomoc ludziom, którzy nie są w stanie z różnych przyczyn zaspokoić 

niezbędnych potrzeb życiowych sobie i swojej rodzinie. 

Ustawa o pomocy społecznej stanowi, że pomoc społeczna jest instytucją polityki społecznej 

państwa, a więc państwo jest gwarantem pomocy udzielanej osobom i rodzinom, którzy 

znaleźli się w trudnej sytuacji życiowej i nie są w stanie samodzielnie pokonać tych trudności  

wykorzystując własne środki, możliwości i uprawnienia. 

Realizacja  ustawy  jest rozłożona między administrację rządową i samorządową, które 

zostały zobowiązane do współdziałania  w realizacji tych zadań z organizacjami 

pozarządowymi. 

W związku z powyższym Ośrodek realizuje zadania własne gminy i zadania zlecone. 

Od 1 października 2012r. obowiązywały nowe kryteria dochodowe oraz kwoty świadczeń 

pieniężnych z pomocy społecznej i tak: 

Kryterium dochodowe wynosi 

 dla osoby samotnie gospodarującej w wysokości  542 zł, 

 dla osoby w rodzinie w wysokości  456 zł 

Maksymalne kwoty zasiłków wynoszą: 

 zasiłku stałego  - 529 zł, 

 kwotę dochodu z 1 ha przeliczeniowego ustalono w wysokości 250 zł 

 

W 2013r. z pomocy społeczne z różnych form pomocy skorzystały rodziny i osoby 

wymienione w tabelach poniżej: 



 

Tabela nr 1  Rzeczywista liczba rodzin i osób objętych pomocą społeczną  w okresie  

I – XII 2013r. 

 

 

Wyszczególnienie 

Liczba osób, 

którym 

przyznano 

decyzją 

świadczenia 

Liczba rodzin 

którym 

przyznano 

świadczenia 

Liczba osób w 

tych 

rodzinach 

Świadczenia przyznane w ramach 

zadań  zleconych i zadań własnych / 

bez względu na ich rodzaj, formę, 

liczbę oraz źródło finansowania / 

 

781 

 

494 

 

 

1275 

w tym: 

świadczenia pieniężne 
573 433 1080 

świadczenia niepieniężne 351 204 773 
Świadczenia przyznane w ramach 

zadań  zleconych bez względu na ich 

rodzaj, formę i liczbę 

 

0 

 

0 

 

0 

Świadczenia przyznane w ramach 

zadań własnych bez względu na ich 

rodzaj, formę i liczbę 

 

781 

 

494 

 

1275 

Pomoc udzielana w postaci pracy 

socjalnej – ogółem 
X 167 329 

W tym: 

wyłącznie w postaci pracy 

socjalnej 

 

X 

 

14 

 

36 

Praca socjalna prowadzona w oparciu 

o kontrakt socjalny 
Liczba kontraktów 

socjalnych 

Liczba osób objętych 

kontraktem socjalnym 

14 17 

 

Tabela nr 2  Liczba rodzin i osób w tych rodzinach korzystających z pomocy w 2013r. 

zgodnie z miejscem zamieszkania kształtowała się następująco: 

 

Lp Miejscowość Liczba 

mieszkańców 

Liczba rodzin Liczba osób w 

tych rodzinach 

 Razem 9902 494 

 

1277 

 

1 Bronowo 363 37 118 

2 Chełmek Osada 259 17 67 

3 Chełmek 25 1 1 

4 Chorążówka 56 2 6 

5 Drewnica 915 32 98 

6 Dworek 179 11 26 

7 Głobica 49 2 5 

8 Izbiska 94 3 7 

9 Jantar 765 24 48 

10 Jantar Leśniczówka 225 16 32 

11 Junoszyno 408 23 77 

12 Książęce Żuławy 135 13 27 

13 Mikoszewo 751 37 79 

14 Niedźwiedziówka 262 18 59 



15 Nowotna 312 36 90 

16 Popowo 104 13 30 

17 Przemysław 334 12 22 

18 Rybina 391 13 34 

19 Stare Babki 130 8 13 

20 Stegienka Osada 173 19 48 

21 Stegienka  127 5 11 

22 Stegna 2335 79 183 

23 Stobiec 175 6 23 

24 Szkarpowa 56 1 3 

25 Świerznica 133 5 18 

26 Tujsk 356 20 53 

27 Wiśniówka 168 13 42 

28 Wybicko 149 14 25 

29 Żuławki 473 15 37 

  
Tabela nr 3  Rzeczywista liczba rodzin którym wypłacono świadczenia rodzinne wraz z 

dodatkami i zaliczkami alimentacyjnymi oraz funduszem alimentacyjnym w okresie I-XII 

2013r. kształtowała się następująco: 

 

 

Wyszczególnienie 

 

Liczba rodzin 

Liczba osób w 

tych rodzinach 

W tym liczba 

dzieci 

Kwota 

wypłaconych 

świadczeń w zł 

1. Świadczenia 

rodzinne  wraz z 

dodatkami, w tym: 

 

776 

 

2544 

 

1248 

 

2 656 184 

Zasiłki rodzinne 

wraz z dodatkami 

447 1615 818 1 441 486 

Świadczenie 

pielęgnacyjne  

105 496 239 535 058 

Zasiłki 

pielęgnacyjne  

320 657 195 593 640 

Jednorazowa 

zapomoga z tytułu 

urodzenia się 

dziecka 

 

86 

 

542 

 

291 

 

86 000 

2. Fundusz 

alimentacyjny 

79 254 135 490 148 

 

Razem 1 + 2 

 

 

X 

 

X 

 

X 

 

3 146 332 

 

Tabela nr 4   Ściągalność należności od dłużników alimentacyjnych w 2013r. 

 

Ściągnięte należności od dłużników przez komorników lub 

wpłaty dłużników 

Ściągnięte należności 

przekazane do 

UG UW 

Zaliczka alimentacyjna 15 642 7 821 7 821 

Fundusz alimentacyjny 178 605 38 783 121 227 

Razem 194 247 46 604 129 049 



 

Tabela nr 5 Rzeczywista liczba rodzin, którym wypłacono stypendia szkolne w okresie 

                    I-   XII/2013r. 

Wyszczególnieni
e 

Liczba 
rodzin 

Liczba 
osób w 
tych 
rodzinac
h 

w tym 
liczba 
dzieci 

Liczba dzieci 
którym 
przyznano 
świadczenia 

Kwota 
wypłaconych 
świadczeń w 
zł 

Stypendium 
szkolne 

133 
 

565 335 205 209 315 

Zasiłek szkolny 6 24 16 11 5 740 

Razem 139 589 351 216 215 055 
 

Tabela nr 6  Ogółem na poszczególne zadania realizacja budżetu w 2013r. była następująca:  

 

Lp Nazwa zadania Kwota w zł W tym dotacja 

I I. ZADANIA WŁASNE GMINY 

1 - zasiłki celowe 115 331 - 

2 - zasiłki okresowe 340 160 340 000 

3 Żywienie dzieci w szkołach – ogółem 

w tym: 

222 345 166 840 

3a - żywienie dzieci w szkołach 185 220 137 140 

3b - żywienie dzieci w szkołach bez wydawania 

decyzji przez GOPS 

22 125 17 700 

3c zakup sprzętu w szkołach i dowóz posiłków 15 000 12 000 

 

5 

Zasiłki celowe  i świadczenia rzeczowe w ramach 

programu „Pomoc Państwa w zakresie 

dożywiania” 

138 000 120 490 

6 - dodatki mieszkaniowe 141 578 - 

7 - usługi opiekuńcze 111 231 - 

8 - dopłaty w domach pomocy społecznej 383 723 - 

9 - koszty utrzymania 628 912 106 240 

10 - prace społecznie użyteczne 83 102 49 861 

11 Zasiłki stałe  552 133 552 133 

12 Składki zdrowotne od zas. stałych 48 460 48 460 

13 Opłaty za dzieci umieszczone w pieczy zastępczej 7 960 - 

II ŚWIADCZENIA RODZINNE 
1 - świadczenia rodzinne wraz z dodatkami 2 654 221 2 654 221 

2 - fundusz alimentacyjny 488 961 488 961 

3 - składki ZUS i bezp.. zdrowotne od świadczeń 163 652 163 652 

4 - koszty utrzymania 101 059 101 059 

III DODATKI dla osób pobierających świadczenia 

pielęgnacyjne + koszty utrzymania 

70203 70203 

IV STYPENDIA 215 055 171 164 

V PROJEKT „POMOCNA DŁOŃ” 103 241 103 241 

VI Zasiłki celowe dla uczestników projektu  18 219 - 

VII KOSZTY EGZEKUCJI 807 - 

VIII Koszty zatrudnienia asystenta rodziny 16 448 14 294 

IX Koszty partycypacji w kosztach realizacji   



Programu na rzecz Banku Żywności i koszty 

dowozu żywności  

3 732 - 

 Razem 6 608 533 5 150 819 
 

ZADANIA ZLECONE 
Zadnia zlecone w 2013r. to tylko :  

- świadczenia rodzinne i alimentacyjne i ubezpieczenia od tych świadczeń, 

- składki na ubezpieczenie  zdrowotne od   zasiłków stałych, 

- dodatki dla osób pobierających świadczenia pielęgnacyjne. 

 

ZADANIA WŁASNE GMINY 
 

Realizacja zadań z pomocy społecznej była finansowana z następujących źródeł: 

 środki Gminy -  1 457 714 zł 

 dotacje na zadania zlecone – budżet Wojewody  -  4 043 578 zł 

 dotacje na zadania własne  z budżetu Wojewody  -  1 107 433 zł 

 środki na realizację projektu „POMOCNA DŁOŃ”  -  121 460 zł. 

 

 Zadania zostały wykonane w całości i nie wystąpiły żadne braki w ich realizacji. Tabela 

poniżej przedstawia formy pomocy, liczbę rodzin i wysokość kwot na poszczególne zadania. 

 

Tabela nr 7 UDZIELONE ŚWIADCZENIA - ZADANIA WŁASNE GMIN   I-XII-2013r.- realizacja 

 na podstawie wydanych decyzji 

 
Formy pomocy Liczba osób, 

którym 

przyznano 

decyzją 

świadczenie 

Liczba 

świadczeń 

Kwota 

świadczeń w 

zł 

Liczba 

rodzin 

Liczba osób w 

rodzinach 

0 1 2 3 4 5 

RAZEM  

ZASIŁKI STAŁE - OGÓŁEM (dotowane) 

Z tego: środki własne 

Dotacje 

W tym przyznane dla osoby: samotnie gospod. 

pozostającej w rodzinie 

781 

 

X 

 

1 461 509 

 

494 

 

1 275 

 134 

 

1 271 

 

552 943 

 

131 181 

 X X 0 X X 
X X 552 943 X X 

104 

 

975 

 

456 416 

 

104 

 

104 

 35 296 96 527 32 82 
ZASIŁKI OKRESOWE – OGÓŁEM 187 

 

946 

 

340 702 

 

185 

 

569 

 w tym:  a-  środki własne 

              b-  dotacja 

w tym przyznane z powodu:  

bezrobocia 

X 

 

X 

 

160 

 

X 

 

X 
X X 340 542 

 

X X 
 

161 

 

770 

 

 

278 336 

 

 

159 

 

 

483 

 Długotrwałej choroby 26 

 

74 

 

23 734 

 

26 

 

67 

 Niepełnosprawności 14 

 

31 

 

7 712 

 

14 

 

43 

 Możliwości utrzymania lub nabycia uprawnień do 

świadczeń z innych systemów zabezpieczenia 

społecznego 

 
 

8 

 

X 

 

x 

 

0 

 

x 

 

x 

Innego niż wymienione  w wierszach 10-13  

20 

 

 

71 

 

 

30 920 

 

 

20 

 

 

97 

 

SCHRONIENIE 

9 

12 

 

1 621 

 

46 134 

 

10 

 

12 

 POSIŁEK 

10 

315 

 

43 717 

 

186 087 

 

170 

 

732 

 W tym dla: dzieci 313 43 591 188 287    169 732 
 



Formy pomocy Liczba osób, 

którym 

przyznano 

decyzją 

świadczenie 

Liczba 

świadczeń 

Kwota 

świadczeń w 

zł 

Liczba 

rodzin 

Liczba osób w 

rodzinach 

0 1 2 3 4 5 

UBRANIE X X 0 X x 

USŁUGI OPIEKUŃCZE – OGÓŁEM 22 7 836 98 989 22 27 

w tym: 

specjalistyczne 

      14 

X X 0 X X 

ZASIŁEK CELOWY NA POKRYCIE WYDATKÓW NA 

ŚWIADCZENIA ZDRO- WOTNE OSOBOM 

NIEMAJĄCYM DOCHODU I MOŻLIWOŚCI 

UZYSKANIA ŚWIAD. NA PODST. PRZEPISÓW O 

POWSZECHNYM UBEZPIECZENIU W NFZ 
 

 

 

X 

 

 

x 

 

 

0 

 

 

x 

 

 

x 

w tym dla: osób bezdomnych X X 0 X X 

SPRAWIENIE POGRZEBU 

 

2 2 3 144 2 2 

W tym dla osób bezdomnych X X 0 X x 

ZASIŁEK CELOWY NA POKRYCIE WYDATKÓW W 

WYNIKU ZDARZENIA LOSOWEGO 

 

2 2 3 000 2 11 

INNE ZASIŁKI CELOWE I W NATURZE  

OGÓŁEM 

321 X 227 510 213 872 

w tym: 

zasiłki specjalne celowe 

 

17 28 6 945 17 38 

POMOC NA EKONOMICZNE 

USAMODZIELNIENIE – OGÓŁEM 

0 0 0 0 0 

w tym:  w naturze 0 0 0 0 0 
            Zasiłki 0 0 0 0 0 
            Pożyczka 0 0 0 0 0 
PORADNICTWO SPECJALISTYCZNE 
/prawne, psychologiczne, rodzinne/ 

0 0 0 0 0 

INTERWENCJA KRYZYSOWA 0 0 0 0 0 
PRACA SOCJALNA X X X 167 429 

 

Jednym z ważniejszych zadań jakie realizuje Ośrodek jest żywienie dzieci w szkołach.   

Ogółem tą formą pomocy  w  2013 roku  objęliśmy  374 dzieci z 233 rodzin na kwotę  

222 345 zł w tym budżet gminy to 55 505 zł,  dotacja  166 840 zł.  

 

Tabela nr 8  Koszt zadania na poszczególne placówki szkolne był następujący: 

 

Lp  

Szkoła 

Liczba 

żywionych 

dzieci 

Kwota w zł  

Posiłki Doposażenie 

kuchni 

1 Zespół Szkół w Stegnie 38 18 786,00  

2 Przedszkole w Stegnie 20   8 147,40  

3 Zespół Szkół w Tujsku 79 43 041,20  

3 Zespół Szkolno-Przedszkolny  w 

Drewnicy 

54 29 246,00  

4 Przedszkole w Drewnicy 28 14 400,00  



5 Publiczne Gimnazjum  

Nr 2 w Mikoszowie 

40 19 001,90  

6 Szkoła Podstawowa w Jantarze 22 10 238,00  

7 Specjalny Ośrodek Szkolno-

Wychowawczy w Nowym 

Dworze Gd 

23 32 115,00  

8 Bursa Elbląg Nr 2 2 2 129,80  

9 Zespół Szkół Ekonomicznych w 

Elblągu 

1    629,80  

10 Zespół Szkół Gastronomicznych 

w Elblągu 

1 834,00  

11 OSZW w Bydgoszczy 1 1490,00  

12 Zespół Szkół w Sztutowie 2 1459,80  

13 Internat Warszawa ul.Lindego 1 754,00  

14 Zespół Szkół 

Ponadgimnazjalnych w 

Malborku 

1 1 050,00  

15 Młodzieżowy Ośrodek 

Socjoterapii w Ustce 

1  1897,50  

16 Wydawane posiłki poza 

wywiadem  

60 22 124,90  

 Razem 374 207 345,30  

 

Koszt jednego posiłku dwudaniowego  wyniósł  4,44 zł 

 

Z programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” oprócz posiłków dla dzieci w szkołach i 

dowozu posiłków wypłaciliśmy zasiłki celowe na zakup żywności dla 254 rodzin na kwotę  

138000 zł w tym środki własne to kwota  17510 zł, dotacja  120490 zł. Średni koszt jednego 

zasiłku wyniósł 162 zł. 

Dyrektorzy Szkół mogli skorzystać z art. 6a ustawy o ustanowieniu programu wieloletniego „ 

Pomoc państwa w zakresie dożywiania” i dożywiać uczniów z poza wywiadów. Dzieci objęte 

dożywianiem z art. 6a mogą stanowić 20% wszystkich uczniów objętych programem na 

podstawie decyzji GOPS. Z tej propozycji skorzystało 60 dzieci a koszt tego zadania wyniósł 

22.125 zł. 

 

Dla naszych beneficjentów zima jest bardzo trudnym okresem do przetrwania, ograniczone są 

prace dorywcze i sezonowe.  Zakup opału to duży wydatek,  wielu osób nie stać na kupno 

węgla czy drzewa.  Rodziny w miesiącach od listopada do marca otrzymują zwiększony 

zasiłek celowy na ten cel, a najbardziej potrzebującym z różnych przyczyn zakupujemy i 

dowozimy opał do domu.  W 2013r. zasiłki w postaci zakupu węgla lub świadczenie 

pieniężne  na ten cel otrzymało  85 rodziny, 99 świadczeń, na kwotę  19431 zł.  

Bezpośrednio z klientem w terenie pracuje 4 pracowników socjalnych, czyli  średnio na 

pracownika socjalnego przypada 124 rodzin.  

Coraz większym problemem  jest świadczenie usług opiekuńczych .  

 Przyczyną  tej sytuacji jest między innymi  : 

10* starzenie się społeczeństwa i potrzeba pomocy w podstawowych czynnościach 

życiowych, 

11* brak zainteresowania ze strony najbliższej rodziny tj.  dzieci, wnuków  w niesieniu 

pomocy starym, chorym zniedołężniałym rodzicom i dziadkom, 



12* konieczność pracy wszystkich dorosłych członków rodziny i brak czasu dla najbliższej 

rodziny, 

13* spychanie obowiązku sprawowania opieki i pomocy na innych zwłaszcza na gminę, 

14* nasilenie się chorób społecznych i cywilizacyjnych powodujących konieczność 

sprawowania opieki nad chorym, 

15* rodzice, czy dziadkowie nie chcą obciążać dzieci obowiązkiem pomocy i wolą ją 

przyjąć w postaci usług opiekuńczych sprawowanych przez nas. 

Z tej formy pomocy w 2013r. skorzystało 22 osób. 

 Usługi opiekuńcze świadczy Spółdzielnia Socjalna „PARTNER” w Stegnie. Koszt jednej 

godziny usług opiekuńczych wynosił 12,64 zł. Zgodnie z zawartą umową, ilość potrzebnych 

godzin usług opiekuńczych  GOPS wykupuje w Spółdzielni zgodnie z wydanymi decyzjami. 

Koszt wykupionych usług w 2013r. wyniósł  98989 zł.  

Usługi opiekuńcze są świadczeniami częściowo odpłatnymi i  dochód z tych opłat został 

pobrany  w 2013r. na kwotę 15431,- zł które zostały wpłacone na dochody Gminy. 

Nowelizacja ustawy o pomocy społecznej z dniem 1 stycznia 2004r  wprowadziła nowe 

zasady odpłatności za pobyt w domach pomocy społecznej. Obowiązani  do wnoszenia tych 

opłat  są w kolejności : 

 mieszkaniec domu; 

 małżonek, zstępni  przed  wstępnymi; 

 gmina, z której osoba została skierowana do dps. 

Opłaty za pobyt w domach pomocy społecznej wynoszą: 

 mieszkaniec domu, nie więcej jednak niż 70% swojego dochodu.; 

  małżonek, zstępni przed wstępnymi – zgodnie z umową zawartą w trybie art. 39 ust. 1a 

1. w przypadku osoby samotnie gospodarującej, jeżeli jej dochód jest wyższy niż 300% 

kryterium dochodowego; 

2. w przypadku osoby w rodzinie, jeżeli posiadany dochód na osobę jest wyższy niż 

300% kryterium dochodowego; 

3. gmina, z której osoba została skierowana do dps – w wysokości różnicy między  

średnim kosztem utrzymania w domu pomocy społecznej a opłatami wnoszonymi 

przez osoby o których mowa wyżej. 

Przykładowo: koszt utrzymania  osoby w Domu Pomocy Społecznej „MORS” w Stegnie 

wynosił w 2013r.  miesięcznie 2816 zł i jeżeli osoba kierowana nie posiada takiego dochodu a 

jej emerytura wynosi 1000 zł i rodzina nie jest w stanie pokryć częściowej odpłatności to 

obowiązkiem Gminy  

( Ośrodka Pomocy Społecznej) jest dopłacanie co miesiąc różnicy w wysokości  2116 zł. 

Za osobę pobierająca zasiłek stały miesięczna dopłata wynosi  2445,70 zł. 

 

Poniższa tabela przedstawia ilościowo realizacje tego zadania. 

 

Tabela nr 9  Liczba osób zamieszkujących w domach pomocy społecznej 

 
Odpłatność gminy za pobyt w domu 

pomocy społecznej 

Liczba osób, którym 

przyznano decyzją 

świadczenie 

Liczba 

świadczeń 

Kwota 

świadczeń w zł 

Liczba 

rodzin 

RAZEM  2008 

 
 

 

15 111 123 102 15 
 2009 12 120 183 387 12 
 

 

 

 

 

 

2010 

2011 

2012 

2013 

 

2013 

 

13 

13 

16 

17 

137 

145 

158 

180 

226 749 

261 098 

311 635 

369 598 

13 

13 

16 

17 



 

 

W 2013r. z 17 osób zamieszkujących w dps ,  

- 1  przebywa na własny koszt ( resztę pokrywa syn ), 

- do 2 osób częściową należność pokrywała rodzina,  

- różnicę dla 13 pensjonariuszy pokrywa Ośrodek.   

W związku z tak wysokimi opłatami do dps będą kierowane tylko najcięższe przypadki 

wymagające opieki i pielęgnacji przez całą dobę. W pozostałych przypadkach   przyznajemy 

usługi opiekuńcze.  

        

Najważniejszym problemem naszej gminy i powiatu jest bardzo wysokie bezrobocie i 

jak kształtowało się przedstawia tabela poniżej, a dla porównania tendencji spadkowej czy 

zwyżkowej  przedstawione są liczby z lat 2006 – 2013. 

 

Tabela nr 10 Liczba osób zarejestrowanych w PUP w Nowym Dworze Gd. 

 

Lp Wyszczególnienie Rok 

2006 

Rok 

2007 

 

Rok  

2008 

 

Rok 

2009 

 

Rok 

201

0 

Rok 

2011 

Rok 

201

2 

Rok 

2013 

 W POWIECIE NOWODWORSKIM  

1 Ogółem 4238 3348 2602 3196 349

3 

3437 364

8 

3623 

2 W tym kobiet 2518 2131 1621 1639 185

8 

1950 196

9 

1973 

 GMINA STEGNA  

1 Ogółem 1161 679 668 780 863 865 926 940 

2 W tym kobiet 863 550 422 390 452 485 498 506 

 

Stopa bezrobocia na koniec 2013 roku w powiecie nowodworskim wyniosła 31,8% 

Tabela wykazuje, że liczba osób zarejestrowanych nie zwiększyła się w powiecie natomiast 

nieznacznie zwiększyła się w naszej gminie.  

  Praca dla ludzi jest podstawową potrzebą życiową, zapewnia bezpieczeństwo, stabilizację,  

środki na utrzymanie rodziny, podnosi wartość człowieka w oczach rodziny, środowiska, 

człowiek czuje się potrzebny i dowartościowany.  Wszystkich nas ono dotknęła bezpośrednio 

lub pośrednio  i  mechanizmy oddziaływania na wszystkie sfery życia człowieka są nam 

znane. Brak pracy wiąże się bezpośrednio  z patologią zwłaszcza wśród młodzieży,  jest 

przyczyną  alkoholizmu, kradzieży i zdobywania środków za wszelką cenę. Brak perspektyw 

na przyszłość dla siebie i dzieci, niemożność zapewnienia  dzieciom podstawowych potrzeb a 

w tym możliwości kształcenia się doprowadza do konfliktów i często rozpadu rodziny. 

Obecne bezrobocie jest inne niż kilka lat temu, większość osób pracuje na „czarno” lub 

pracuje dorywczo a są zarejestrowani ponieważ posiadają ubezpieczenie zdrowotne. Inne 

bezrobocie istnieje w dużych miastach a inne na wsi. Dojazd do pracy nieraz utrudnia 

podjęcie zatrudnienia, brak komunikacji PKS, drogie bilety miesięczne, utrudnienia w 

połączeniach autobusowych. Z wielu miejscowości popegeerowskich najpierw trzeba dostać 

się np. do Tujska  czy Drewnicy a dopiero dalej do Nowego Dworu Gd,  Gdańska czy 

Elbląga. Ponadto wynagrodzenia za pracę na umowę są tak niskie (najczęściej to najniższe 

wynagrodzenie), że osoba pracująca nie jest w stanie zaspokoić potrzeb rodziny. Sezonowość 

pracy na naszym terenie to w budownictwie od wiosny do późnej jesieni, w turystyce to 4 do 

5 miesięcy letnich i niewielkie w rolnictwie. 



Problemy naszych klientów są tak  rozległe i poważne, że pracownik socjalny w swojej pracy 

powinien korzystać z porad i współpracy specjalistów tj. psychologa, pedagoga, prawnika - 

których jesteśmy pozbawieni. Rolę doradczą w tym zakresie powinien  pełnić powiat poprzez 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie ale ze względów finansowych i braku etatów nie są w 

stanie zatrudnić osób wspomagających pracę pomocy społecznej.  W roku 2009 PCPR 

uruchomił  Powiatowy Ośrodek Interwencji Kryzysowe gdzie nasi beneficjenci mogą 

skorzystać z porad specjalistów tj. prawnika, pracownika socjalnego, psychologa. Ośrodek 

proponuje pomoc w postaci: 

 telefonu i poczty zaufania, 

 poradnictwa socjalnego, prawnego i psychologicznego, 

 psychoterapii indywidualnej i grupowej, 

 grupowych zajęć warsztatowych, 

 grupy wsparcia ( w tym dla ofiar przemocy ), 

 w szczególnej sytuacji czasowego schronienia. 

 mieszkania chronione dla osób opuszczających domy dziecka lub rodziny zastępcze 

kontynuujących naukę  

Współpraca z Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie układa się nam bardzo dobrze i w 

trudnych sytuacjach możemy liczyć na ich pomoc. Bardzo dobrze współpracuje się nam z 

placówkami oświatowymi z terenu naszej gminy, kuratorem zawodowym i sądowym. 

Aby sprostać zadaniom stojącym przed pomocą społeczną pracownicy pomocy społecznej 

ciągle podnoszą swoje kwalifikacje poprzez szkolenia, kursy, specjalizacje zawodowe i 

naukę.  Pracownicy socjalni są dyplomowanymi pracownikami ze specjalizacją w zakresie 

pracy socjalnej. Dobre wykształcenie i przygotowanie do zawodu potwierdziła  kontrola 

przeprowadzona przez pracowników Urzędu Wojewódzkiego w Gdańsku Wydziału Polityki 

Społecznej.   

Kontrola wykazała również, że mamy za mało o jednego pracownika socjalnego ponieważ 

zgodnie z ustawą o pomocy społecznej na  jednego pracownika powinno przypadać 2000 

mieszkańców. Nasza gmina liczy 10000 mieszkańców wiec powinno być zatrudnionych 5 

pracowników socjalnych a jest 4.  

Klienci pomocy społecznej są bardzo różni tj. od zdrowych rodzin znajdujących się w trudnej 

sytuacji materialnej związanej z bezrobociem do bardzo skomplikowanych w których 

występuje wiele dysfunkcji poprzez długotrwałe bezrobocie, agresywność, alkoholizm, 

bezradność, długotrwałą chorobę, niepełnosprawność. W tabeli poniżej przedstawiamy 

powody przyznania pomocy społecznej. 

 

Tabela nr 11 POWODY PRZYZNANIA POMOCY   I – XII/2013r. 

 

POWÓD TRUDNEJ 

SYTUACJI ŻYCIOWEJ 

LICZBA RODZIN 

OGÓŁEM w tym : 

NA WSI 

UBÓSTWO  12 12 

SIEROCTWO  0 0 

BEZDOMNOŚĆ  10 10 

POTRZEBA  OCHRONY MACIERZYŃSTWA  26 26 

W TYM WIELODZIETNOŚCI  2 2 

BEZROBOCIE  333 333 

NIEPEŁNOSPRAWNOŚĆ  163 163 

DŁUGOTRWAŁA LUB CIĘŻKA CHOROBA  191 191 



BEZRADNOŚĆ W SPRAWACH OPIE- 

KWYCH. I PROWADZENIA GOSP. DOMOWEGO-

OGÓŁEM 

 110 110 

W tym : 

RODZINY NIEPEŁNE 

 65 65 

RODZINY WIELODZIETNE  31 31 

PRZEMOC W RODZINIE  0 0 

POTRZEBA OCHRONY OFIAR HANDLU  0 0 

ALKOHOLIZM  10 10 

NARKOMANIA  0 0 

TRUDNOŚCI W PRZYSTOSOWANIU DO ŻYCIA 

PO OPUSZCZENIU ZAKŁADU KARNEGO 

 12 12 

BRAK UMIEJĘTNOŚCI PRZYSTOSO- 

WANIA DO ŻYCIA MŁODZIEŻY OPUSZCZAJĄCEJ 

PLACÓWKI OPIEKUŃCZO-WYCHOWAWCZE 

 0 0 

TRUDNOŚCI W INTEGRACJI OSÓB, KTÓRE 

OTRZYMAŁY STATUS UCHODŹCY 

 0 0 

ZDARZENIA LOSOWE  2 2 

SYTUACJA KRYZYSOWA  1 1 

KLĘSKA ŻYWIOŁOWA LUB EKOLOGICZNA   0 0 

 

Dla każdego jego problem jest najważniejszy i każdy pragnie rozwiązać go jak 

najszybciej. Rozumiemy wszystkie te postawy, ale jesteśmy ograniczeni  w ich zaspokajaniu 

przepisami prawa, możliwościami płatniczymi, kadrowymi. Nie jesteśmy w stanie zaspokoić 

wszystkich potrzeb naszych klientów, zwłaszcza, że zadaniem pomocy społecznej nie jest 

opieka nad naszymi beneficjentami ale  w s p o m a g a n i e   ich  wysiłków i dążeń do 

wyjścia z trudnej sytuacji życiowej i materialnej.  Musimy pamiętać, że na terenie naszej 

gminy istnieje wiele miejscowości popegeerowskich  i gro z nich wymaga różnego rodzaju 

wsparcia.  

Bez pomocy większość z nich  nie poradzi sobie z problemami swoich rodzin, zwłaszcza, że 

wychowuje się tam sporo dzieci, które bez wykształcenia i dobrego zawodu powielą model 

życia rodziców i nadal będą egzystować w tym środowisku. 

Pomoc jest uzależniona od  wielu czynników. Pracownicy socjalni są  dobrze przygotowani 

do wykonywania swojego zawodu,  ale są ograniczani  przepisami prawa,  brakami 

finansowymi,  obecną sytuacją  w kraju, brakiem osób wspomagających ich pracę oraz 

faktem, że każdy z nich „współpracuje” z 124 rodzinami. Przy tak dużej ilości rodzin praca 

socjalna nie jest wykonywana w sposób należyty. Musimy pamiętać, że zawód pracownika 

socjalnego i praca w pomocy społecznej narażona jest na duży stras, odpowiedzialność za 

inne osoby, szybkie wypalenie zawodowe, bezradność w niektórych sytuacjach i brak 

zrozumienia u innych. 

Nasilający się problem w pracy z rodziną to problem rodzin posiadających dzieci. 

Dla dobra dzieci, które potrzebują szczególnej ochrony i pomocy ze strony dorosłych, 

środowiska rodzinnego, atmosfery szczęścia, miłości i zrozumienia, w trosce o ich 

harmonijny rozwój i przyszła samodzielność życiową z dniem 1.01.2012r. weszła w życie 

ustawa  o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. 

Ustawa określa:  

1. zasady i formy wspierania rodziny przeżywającej trudności w wypełnianiu funkcji 

opiekuńczo – wychowawczych, 

2. zasady i formy sprawowania pieczy zastępczej oraz pomocy w usamodzielnianiu jej 

pełnoletnich wychowanków, 



3. zadania administracji publicznej w zakresie wspierania rodziny i systemu pieczy 

zastępczej, 

4. zasady finansowania wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej, 

5. zasady w zakresie postępowania adopcyjnego. 

Ustawa wprowadza nowe narzędzie w pracy z rodziną tj. asystenta rodziny. 

W roku 2013 od 1 lipca  zatrudnialiśmy asystenta rodziny. 
 
Od lipca do grudnia 2013 na wnioski pracowników socjalnych usługami asystenta rodziny 

zostało objętych 7 rodzin  obejmujących 32 osoby w tym 21 dzieci.  

 W ramach wykonywanych obowiązków, asystent współpracował między innymi z 

instytucjami takimi jak:  

- placówki oświatowe: szkoły i przedszkola,  

- placówki służby zdrowia, 

- Zespół Kurateli Sądowej,  

- Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie,  

- Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych,  

- Policja  

- Zespól Interdyscyplinarny ds. Przemocy w Rodzinie 

 

 Problemy występujące w rodzinach objętych wsparciem asystenta rodziny:  

1. bezradność w sprawach opiekuńczo –wychowawczych,  

2. alkoholizm i inne uzależnienia, 

3. ubóstwo i bieda,  

4. długotrwałe bezrobocie , brak pracy i perspektyw,  

5. niepełnosprawność,  

6. wielodzietność,  

7. bezradność w prowadzeniu gospodarstwa domowego,  

8. rodzina niepełna,  

9. przemoc w rodzinie,  

10. samotne macierzyństwo,  

 

W ramach podejmowanych działań, asystent wykonywał w środowisku następujące zadania:  

- pomoc w uzyskaniu dofinansowania do czynszu mieszkaniowego,  

- wsparcie i pomoc w rozwiązywaniu problemów socjalno – bytowych rodzin,  

- wspólne odrabianie zadań domowych z dziećmi, pomoc w trudnościach szkolnych,  

- pomoc w zdobywaniu potrzebnych sprzętów i mebli oraz odzieży,  

- pomoc w aktywnym poszukiwaniu pracy (sporządzanie CV klientów, przekazywanie  

aktualnych ofert pracy, pisanie listu motywacyjnego  itp),  

- pomoc w załatwianiu różnych spraw urzędowych, ( pisanie podań, itp. ),  

- łagodzenie konfliktów wewnątrzrodzinnych,  

- pomoc w znalezieniu kompromisowych rozwiązań sytuacji problemowych, 

- organizowanie pomocy prawnej,  

- organizowanie wizyt w specjalistycznych poradniach ( np.ginekologiczna, psychologiczno-

pedagogiczna, itp. ),  

- pomoc w zwalczaniu liszaja i wszawicy,   

- motywowanie rodziców i dzieci do zmiany postaw życiowych. 

 

Ponadto praca asystenta miała także na celu wzmocnienie kompetencji wychowawczych 

rodziców poprzez stosowną edukację w zakresie kształtowania prawidłowych postaw 

rodzicielskich, organizowanie czasu wolnego dla dzieci, stawiania wymagań oraz granic przy 

zastosowaniu odpowiedniego systemu kar i nagród.  



Dodatkowo asystent zwracał uwagę na zacieśnianie więzi rodzinnych poprzez aktywne 

wspólne spędzanie czasu wolnego i rozwijanie zainteresowań dzieci, przy wyraźnym 

ograniczeniu oglądania telewizji.  

Należy dodać, że w trakcie pracy z rodziną asystent towarzyszył i pomagał w sytuacjach 

kryzysowych, odpowiadał na bieżące potrzeby rodziny adekwatnie do konkretnej sytuacji.  

W celu monitorowania na bieżąco postępów w nauce i problemów szkolnych dzieci, asystent 

systematycznie współpracował z nauczycielami, wychowawcami i pedagogami                               

w poszczególnych szkołach.  

Asystent rodziny pozostawał także w stałym kontakcie z prowadzącym daną rodzinę 

pracownikiem socjalnym w celu bieżących konsultacji i wymiany spostrzeżeń oraz 

potrzebnych informacji.  

Powyższe służyło podniesieniu efektywności podejmowanych działań. 

 

W przekonaniu, że skuteczna pomoc rodzinie przeżywającej trudności w opiekowaniu się i 

wychowywaniu dzieci może być osiągnięta poprzez współpracę wszystkich osób, instytucji i 

organizacji pracujących z dziećmi i rodzicami w roku 2013 opracowaliśmy gminny program 

wspierania rodziny. 

 

Najczęstsze problemy występujące w rodzinach  stwierdzane przez pracowników socjalnych 

to : 

1. bezrobocie i niskie zarobki osób pracujących na umowę o pracę, 

2. zatrudnianie  „na czarno” bez ponoszenia kosztów ubezpieczenia, 

1. długotrwała choroba i brak środków na leczenie,  zakup   leków i rehabilitację, 

1. alkoholizm i patologia, 

1. brak dojazdów komunikacją PKS i bardzo wysokie koszty biletów, 

1. nasilająca się przestępczość wśród młodzieży, 

1. brak środków na kształcenie dzieci, 

2. brak mieszkań socjalnych, komunalnych i tanich mieszkań do wynajęcia, 

3. nasilenie się agresji i przemocy w domach. 

 

Pojawiający się problem to bezdomność.  Do zadań obowiązkowych gminy należy udzielenie 

schronienia, posiłku, niezbędnego ubrania osobom tego pozbawionym, w tym osobom 

bezdomnym. 

W 2013r. opłacaliśmy należność za pobyt w Domu dla Bezdomnych za  12 osób, w tym za 

samotną matkę z 2 dzieci. Koszt tych świadczeń wyniósł  ogółem 46134 zł. Koszt pobytu 

jednej osoby kształtuje się w granicach  600 – 900 zł miesięcznie, jeden dzień pobytu kosztuje 

nas średnio 28,46 zł. 

W najbliższej przyszłości trzeba będzie rozważać problem budowy tanich mieszkań 

komunalnych lub uruchomienie lokalnego, na szczeblu powiatu domu dla tych osób. Problem 

istnieje i rozwiązanie go leży w gestii  gminy jako zadanie własne o charakterze 

obowiązkowym, zwłaszcza dotyczy to mieszkań socjalnych. 

 

Beneficjenci  pomocy społecznej skorzystali z pomocy w postaci żywności, której w 2013r 

wydaliśmy: 

 

Lp Rodzaj żywności Ilość w kg 

1 Makaron 2270 

2 Ryż 1710 

3 Kasza gryczana 1050 

4 Groszek z marchewką 1028 

5 Koncentrat pomidorowy 343,20 



6 Dżem 505,44 

7 Mielonka wieprzowa 859,20 

8 Mleko 2148 

9 Ser żółty 170 

10 Ser topiony 220 

11 Mąka pszenna 430 

12 Płatki kukurydziane 220 

13 Herbatniki 263,20 

14 Klopsiki w sosie pomidorowym 734,40 

15 Olej rzepakowy 435 

16 Cukier 430 

17 Razem 12816,44 

 

 

Żywność otrzymaliśmy z Banku Żywności z Tczewa w wysokości 12816,44 kg o wartości 

41699,45 zł. Pokrywaliśmy koszty transportu w wysokości 4566 zł. Magazynując żywność 

korzystaliśmy z magazynów w Szkołach w Jantarze i Mikoszewie. 

 

Przez cały rok prowadzimy zbiórkę używanej odzieży od mieszkańców gminy i osoby będące 

w potrzebie mogą wybrać sobie i rodzinie to co jest im niezbędne. 

 

Aby wspomóc prace pracowników socjalnych i podnieść standard pracy z beneficjentem 

prowadzimy program współfinansowany przez Unię Europejską w ramach Europejskiego 

Funduszu Społecznego KAPITAŁ LUDZKI – Priorytet VII Promocja integracji społecznej,  

Działanie 7.1 „Rozwój oraz upowszechnienie aktywnej integracji, Poddziałanie 7.1.1 

„Rozwój i upowszechnianie integracji przez ośrodki pomocy społecznej”.  

Projekt „Pomocna Dłoń” był realizowany w okresie od 01.01.2013-30.06.2013 w ramach 

którego uczestniczyło   12 osób, 8 kobiet i 4 mężczyzn w  tym 2 mężczyzn 

niepełnosprawnych .  Projekt „Pomocna  Dłoń” jest odpowiedzią na sytuację problemową, 

która dotyczy osób korzystających z pomocy GOPS w Stegnie.  Główny problemem na 

naszym terenie jest bezrobocie jak również niepełnosprawność naszych podopiecznych. 

Osoby niepełnosprawne mieszkające na naszym terenie zmagają się nieskutecznie   z 

wszelkimi trudnościami we własnym zakresie, zdane wyłącznie na pomoc własnych rodzin.  

W każdym człowieku  istnieją potencjalne możliwości, często ukryte i niewykorzystane, które 

pozwalają im podjąć ciężką walkę z samym sobą zwłaszcza  w sytuacjach szczególnie 

trudnych.  Wykorzystanie tych potencjałów może doprowadzić  do pokonania apatii, 

rozpaczy, bierności, braku wiary we własne siły. W zawiązku z powyższym zasadnym jest  

realizacja projektu systemowego „Pomocna dłoń”  którego zadaniem jest wypracowanie i 

realizowanie form aktywnej integracji  zmierzające do odzyskania  przez 12 osób poczucia 

własnej wartości, wiary we własne siły , wykształcenia umiejętności zmierzającego do 

pełnienia ról  społecznych i opiekuńczo – wychowawczych, motywowanie do podnoszenia 

kwalifikacji zawodowych i zdobywania doświadczenia zawodowego, które będzie miało 

wpływ na zwiększenie  zatrudnienia co przełoży się na zmniejszenie  bezrobocia. Projekt ma 

pozytywny wpływ nie tylko na  poszczególnych beneficjentów ale także na ich rodziny, 

społeczność lokalną, system pomocy społecznej.  Zdobycie zatrudnienia przez osoby 

bezrobotne wiąże się z wyjściem tych osób z systemu pomocy społecznej. Osoby te 

skorzystały z porad i konsultacji prawnika, pedagoga, psychologa, pielęgniarki, oraz doradcy 

zawodowego.  

W ramach zadania aktywnej integracji odbyły się następujące szkolenia i kursy: 



 Szkolenie: Podnoszenie umiejętności samooceny wiary we własne możliwości 

w którym uczestniczyło 8 kobiet 

 Kurs: brukarz i zagospodarowanie zieleni-  teoria i praktyka dla 4 mężczyzn  

 Kurs: Malowanie wnętrz - teoria i praktyka dla 4 mężczyzn 

 Szkolenie z zakresu obsługi komputera  dla 12 osób 

 Szkolenie z zakresu aktywnego poszukiwania pracy dla 12 osób  

 Szkolenie z zakresu wizażu i stylizacji dla 8 kobiet 

Powyższe szkolenia i kursy przyczyniły się do podniesienia kwalifikacji zawodowych, 

kompetencji społecznych, kształtowania postaw samodzielności oraz przygotowania osób 

zagrożonych wykluczeniem społecznym do wejścia lub powrotu na rynek pracy. 

W ramach działania o charakterze środowiskowym został zorganizowany wyjazd integracyjny 

do dwóch wiosek tematycznych Kadyny i Pogrodzie gdzie odbyły się warsztaty malowania na 

kaflu oraz warsztaty robienia widokówek okolicznościowych.  

Koszt projektu wyniósł ogółem 121460 zł w tym dotacja 103241 zł i środki własne 18219 zł 

wypłacone w postaci zasiłków celowych.  

 

Ośrodek w 2013r. wypłacał dodatki mieszkaniowe dla 66 rodzin na kwotę 141578 zł. Średnio 

jeden dodatek na utrzymanie mieszkania wyniósł 192 zł miesięcznie.  

Realizowaliśmy również prace społecznie użyteczne, w których udział wzięły 37 osoby 

bezrobotne korzystające z pomocy społecznej na kwotę ogółem 83102,- zł w tym koszty 

rozłożyły się następująco: 

- udział własny gminy 40%  kosztów  -  33241,- zł, 

- Powiatowy Urząd Pracy 60% kosztów  - 49861,- zł. 

Prace trwały od 18.03.2013r do  04.10.2013r i były wykonywane po 2 godziny dziennie 5 

razy w tygodniu ( prace porządkowe w miejscu zamieszkania). 

 

Na podstawie art. 6 ust. 2 pkt. 1, 2 ustawy z dnia 29 lipca 2005r. o przeciwdziałaniu przemocy 

w rodzinie (Dz. U. z 2005r. Nr 180, poz. 1493 ) art. 17 ust.1 pkt.13 ustawy z dnia 12 marca 

2004r. o pomocy społecznej ( Dz. U. z 2008 r. Nr 115 poz.728 ze zm.) oraz § 1 pkt 3 Uchwały 

Nr V/32/2011 Rady Gminy Stegna z dnia 23 lutego 2011r. w sprawie powołania i odwołania 

członków zespołu interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz 

szczegółowych warunków jego funkcjonowania Zarządzeniem  Nr 40/2011 z dnia 26 maja 

2011r. został  powołany Gminny Zespół Interdyscyplinarny ds. Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie przy Ośrodku Pomocy Społecznej w Stegnie. W  skład Zespołu zostali powołani 

przedstawiciele: 

- Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Stegnie , 

- Komendy Powiatowej Policji w Nowym Dworze Gd, 

- Straży Gminnej w Stegnie, 

- Pedagodzy z Zespołu Szkół w Tujsku, Gimnazjum im. ”NA BURSZTYNOWYM 

SZLAKU”  w Mikoszowie, Zespołu     Szkół w Stegnie, Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w 

Drewnicy, Szkoły Podstawowej w Jantarze, 

- Zakładu Lekarzy Rodzinnych  „STEGMED” w Stegnie, 

- Sądu Rejonowego w Malborku – zawodowy kurator sądowy, 

- Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Stegnie. 

Zespół liczy 17 osób, a zadaniem Ośrodka jest obsługa  Zespołu. W 2013r. Zespół brał udział 

w 3 szkoleniach. W 2013r. do Przewodniczącej Zespołu wpłynęły 23 „Niebieskie Karty”, 19 

sporządzonych przez Policję, 2 przez pracowników socjalnych GOPS i 2 przez pedagogów 

szkolnych. 

W 2013r. kontynuowaliśmy prowadzenie postępowań w sprawach świadczeń pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych  na terenie Gminy Stegna. 



Wpłynęło 233 wnioski,  z czego przyznaliśmy 205 stypendiów i 11 zasiłki, 25  osób 

otrzymało decyzje odmowne, oraz 18 osób nie rozliczyło się w ustawowym terminie i nie 

zostały im wypłacone stypendia. Realizując zadanie wypłaciliśmy łącznie w 2013r. 215055 zł 

z tego na stypendia 209315 zł i na zasiłki 5740 zł. Dotacja na ten cel wyniosła 171164 zł, 

środki własne gminy 43891 zł    

 

Zadań realizowanych przez pracowników Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej jest dużo, 

przy zatrudnieniu 12 i ½ etatów stałych  oraz  2 i ½  na czas określony realizujących Program 

„POMOCNA DŁOŃ” do 30.06.2013r.. Staramy się naszą pracę wykonywać profesjonalnie z 

zaangażowaniem, sumiennie, z dużym oddaniem oraz traktować ją jako służbę niesioną 

innemu człowiekowi znajdującemu się w potrzebie, kryzysie i trudnej sytuacji. 

 

 



Ad. pkt 9. 

Informacja  

o realizacji usług w zakresie zimowego utrzymania dróg gminnych 

w Gminie Stegna, w sezonie zimowym  2013-2014 

 

Usługi w zakresie zimowego utrzymania dróg gminnych w Gminie Stegna w sezonie 

zimowym 2013/2014 wykonywano na podstawie zawartych umów z podmiotami 

zewnętrznymi oraz siłami własnymi Gminy Stegna w podziale na rejony: 

    1/ w zakresie odśnieżania: 

Lp

. 

Nr 

rejonu 

miejscowości wykonawca 

  1. R I drogi w Stegnie Wywóz Nieczystości, Usługi Transportowe 

A.P. Seremak, Stegna 

  2. R II drogi w Junoszynie, Stegience 

Osadzie, Stegience, Chorążówce 

Wojciech Bachman, Junoszyno 

 

  3.   R III drogi w Jantarze, Jantarze 

Leśniczówce, Mikoszewie 

Usługi Ogólnobudowlane, Jan Pawłowski 

Mikoszewo 

  4. R IV drogi w Drewnicy, 

Przemysławiu, Izbiskach 

Adam Kalinowski, Drewnica 

  5. R V drogi w Żuławkach, Książęcych 

Żuławach, Broniewie, Bronowie, 

Wiśniówce, Szkarpawie, 

Wybicku, Starych Babkach, 

Dworku, Niedźwiedzicy 

Usługi Transportowe, Jan Kasiewicz, 

Żuławki 

  6. R VI drogi w Rybinie, Głobicy, 

Popowie, Świerznicy 

Gospodarstwo Rolne 

Bogusław Radziwiłł, Rybina 

  7. R VII drogi w Tujsku, Nowotnej, 

Stobcu, Chełmku, Chełmku 

Osadzie 

Przedsiębiorstwo Usług Melioracyjnych  

I Ogólnobudowlanych „ROLKOP” 

Mariusz Porański, Stobiec 

  8.  R 

VIII 

chodniki w Stegnie Gmina Stegna (sprzętem i pracą własną) 

  9.  R IX chodniki w Jantarze, Jantarze 

Leśniczówce, Mikoszewie 

Zakład Urządzania Terenów Zieleni 

Gracjan Kleczewski, Żuławki 

10. R X chodniki w Żuławkach, 

Drewnicy,  Dworku 

Zakład Urządzania Terenów Zieleni 

Gracjan Kleczewski, Żuławki 

 

    2/ w zakresie likwidowania śliskości: 

Lp. Nr rejonu sołectwa wykonawca 

 

  1. 

 

R XI – R 

XII 

 

Drewnica, Przemysław, Izbiska, Żuławki, 

Dworek-Niedźwiedzica, Bronowo, Stegienka 

Osada, Jantar, Jantar Leśniczówka, Mikoszewo 

 

Adam Kalinowski, 

Drewnica 

  2. R XIII Stegna, Rybina, Głobica, Stegienka, 

Chorążówka, Świerznica, Nowotna, Tujsk, 

Stobiec, Chełmek, Chełmek Osada 

Gmina Stegna 

(sprzętem i pracą 

własną) 

 

Wykonawca w ramach świadczonej usługi zapewniał własny materiał do likwidacji śliskości 

nawierzchni dróg i chodników. 

Łącznie na podstawie zawartych umów podmioty zewnętrzne zrealizowały usługi w zakresie 

zimowego utrzymania dróg w ilości 423 godzin pracy, co stanowi niewielki spadek w 



stosunku do roku ubiegłego. Koszt realizacji usług przez podmioty zewnętrzne wynosił 

40.352,80 zł. Nastąpił spadek wydatków w porównaniu do 2013 r. o ok. 10%. Nakłady 

finansowe zrealizowane na zimowe utrzymanie dróg były w minionym sezonie zimowym 

niższe przede wszystkim z uwagi na krótką zimę i mniejszą liczbę przepracowanych godzin 

ogółem. Ilość przepracowanych godzin przez wykonawców byłaby jeszcze niższa gdyby nie  

okres zawiei i zamieci śnieżnych w końcu stycznia dokuczliwy w szczególności na otwartych 

przestrzeniach Gminy Stegna. Standard zimowego utrzymania dróg był uzależniony od 

możliwości technicznych i finansowych Gminy. Limit wyznaczony na usługi w minionym 

sezonie zimowym został ustalony w kwocie 49.979,60 zł.  Stawki godzinowe wykonawców 

pozostały niezmienne w stosunku do 2013 r. i kształtowały się w granicach od 60,48 zł. do 

130,00zl. Usługi wykonywane były w okresie od dnia 6.12. 2013 r. do dnia 4.02.2014 r. 

Ponadto realizowano prace w zakresie odśnieżania chodników w Stegnie oraz w zakresie 

likwidowania śliskości na chodnikach i dróg w szczególności w rejonie skrzyżowań siłami 

własnymi Gminy Stegna. Łącznie przepracowano ok. 100 godzin. Do odśnieżania chodników 

w Stegnie wykorzystano sprzęt pozostający we władaniu Gminy Stegna: Quad z pługiem 

śnieżnym i wyciągarką. Lekki i sprawny sprzęt był w stanie szybko i precyzyjnie wykonać 

odśnieżanie bez szkody dla stanu technicznego chodnika. Na potrzeby bieżące do 

posypywania dróg i chodników siłami interwencyjnymi zakupiono ok. 50m
3
 drobnego żwiru 

oraz 2 tony soli. Ogółem koszty usług oraz zakupu materiałów i narzędzi na potrzeby zimowe 

nie przekroczyły w budżecie kwoty 48.000,00 zl. 

 Gmina prowadzić będzie działania w celu dalszego usprawnienia wykonywanych 

usług zimowych w miarę posiadanych możliwości finansowych. Przed następnym sezonem 

zimowym po za zakresem usług zewnętrznych w likwidowaniu śliskości planuje się zakupić 

ok. 50t. żwiru oraz ok. 2,5t. soli drogowej w celu wykonania mieszanki. Materiał zostanie 

zmagazynowany pod dachem w celu jego bardziej funkcjonalnego wykorzystania.   

 

Pozostałe drogi publiczne administrowane przez Powiat Nowodworski, Województwo 

Pomorskie oraz Generalnego Dyrektora Dróg Krajowych i Autostrad były utrzymywane w 

przejezdności według standardów, harmonogramów i opracowanych przez nich operatów 

zimowego utrzymania dróg. 

 

 

 



Ad. pkt 10. 

Informacja w zakresie planowanego  utrzymania czystości i porządku 

w Gminie Stegna w okresie sezonu turystycznego 2014 r. 
 

Łagodna zima pozwoliła na wcześniejsze podjęcie szeregu działań mających na celu 

zapewnienie właściwego stanu sanitarno – porządkowym terenów publicznych. Działania 

Gminy będą skupione przede wszystkim na utrzymaniu czystości i porządku na drogach 

publicznych, placach, parkach, skwerach, plażach, terenach przyplażowych, ścieżkach 

leśnych i dojściach do plaż oraz pozostałych uczęszczanych terenach ogólnodostępnych na 

terenie Gminy.  

Już w marcu rozpoczęto przycinkę zakrzaczeń na promenadzie w miejscowości Jantar i 

Stegna, w celu zapewnienia lepszej widoczności w kierunku morza. W ramach przygotowania 

do sezonu letniego wyremontowano około 40 koszy ulicznych. Zakupiono 12 nowych 

betonowych koszy oraz 10 wkładów o pojemności 0,06 m
3
 oraz drewno do remontu i 

uzupełnienia braków w uszkodzonych ławkach. Przeprowadzono wycinkę zakrzaczeń i 

okrzesywanie gałęzi w parkach, na skwerach i innych terenach komunalnych. 

W marcu i kwietniu, na placu przy ul. Jagiełły w Stegnie nawieziono 21 wywrotek ziemi 

uprawnej (koszt: 6765 zł) oraz dokonano niwelacji terenu, usunięto zanieczyszczenia i 

obsiano trawą (koszt: 5000 zł), Działania te miały na celu przygotowanie placu pod imprezy 

plenerowe. Łączny koszt działań to około 12.000 zł. 

 Od 1 kwietnia w ramach porozumienia z PUP w Nowym Dworze Gdańskim, 31 osób 

rozpoczęło prace porządkowe na terenie Gminy Stegna w ramach Prac Społecznie 

Użytecznych. Polegać one będą na regularnym sprzątania z bieżących zanieczyszczeń dróg 

publicznych , dróg leśnych, terenów przyplażowych, dojść do plaż, przystanków 

komunikacyjnych oraz innych terenów ogólnodostępnych. 

Dodatkowe wsparcie stanowi 10 osób zatrudnionych w ramach Prac Interwencyjnych.  

W sezonie letnim planowane są 3 etaty na stanowisku kosiarz, w ramach Robót Publicznych.  

W kwietniu rozpoczęto również sprzątanie plaż ze śmieci i gałęzi, przed planowanym na ten 

miesiąc bronowaniem (około 16-17 kwiecień) oraz pierwszym przesiewaniem (przed 

majowym weekendem). 

Gmina Stegna z gminą Sztutowo w ramach Związku Komunalnego, zakupiła dla 

Przedsiębiorstwa Komunalnego „Mierzeja” maszynę do przesiewania. Przewiduje się łączne 

przesianie plaż w miejscowościach Mikoszewo, Jantar, Junoszyno, Stegna  na długości ok. 

6000m, przy średniej szerokości plaży 40 metrów. Koszt jednego przesiewania to około 

6500zł, co w ramach zabezpieczonych środków finansowych, pozwoli na wykonanie 7 

przesiewań. W okresie lipca i sierpnia, będą wykonane 2 przesiewania w miesiącu. Łącznie 

koszt przesiewania wyniesie około 50.000 zł. 

Dodatkowo zawarto porozumienie z Zarządem Dróg Powiatowych na mocy którego, do 

sprzątania ul. Morskiej w Stegnie oraz ul. Morskiej w Jantarze, oddelegowano 4 pracowników 

zatrudnionych na ½ etatu.  

W zakresie przygotowania plaż do sezonu letniego, niemal wszyscy  pracownicy 

interwencyjni będą zaangażowani do sprzątania plaż. Szczególnie trudnym terenem do 

przygotowania jest plaża w Mikoszewie. Specyfika położenia plaży blisko ujścia Wisły 

powoduje ciągłe narzucanie zanieczyszczeń na plażę. W ramach współpracy z Urzędem 

Morskim oraz sołectwem Mikoszewo i gimnazjum w Mikoszewie, grupa pracowników 

Urzędu Gminy  będzie uczestniczyła w akcjach usuwania zanieczyszczeń z plaży z użyciem 

ciągnika z przyczepą. Ponadto planowane jest mechaniczne zbieranie i wywóz 

zanieczyszczeń z plaży w Mikoszewie przy użyciu brony, ładowacza i ciągnika z przyczepą. 

Na terenach przyplażowych zostaną zapewnione ogólnodostępne toalety. W Stegnie przy 

zejściach na plaże nr 67,68,69 oraz w centrum przy Urzędzie Gminy będą funkcjonowały 

stacjonarne kontenerowe toalety spłukiwane. W Jantarze ogólnodostępna toaleta będzie 



funkcjonowała przy zejściu nr 80. W Mikoszewie przy plaży oraz w parku zostaną ustawione 

3 toalety przenośne. W Rybinie toaleta przenośna typu „Tojtoj” zostanie umieszczona w parku 

przy przystani. 

 Usługi w zakresie wywozu odpadów i utrzymania porządku na terenie Gminy Stegna 

na podstawie  dwuletniej umowy realizować będzie Zakład Gospodarki Komunalnej w 

Nowym Dworze Gdańskim. W ramach umowy wykonawca przyjął do realizacji zakres usług 

polegający na wywozie odpadów komunalnych z koszy ulicznych, koszy z przystanków 

komunikacji publicznej, pojemników na plażach. Ponadto w zakresie świadczonych usług 

mieści się również regularne sprzątanie utwardzonych ulic oraz chodników w Mikoszewie, 

Jantarze i Stegnie w ustalonym zakresie i standardzie.   

Na przystankach komunikacyjnych, drogach, ulicach, skwerach i parkach i bulwarach 

rozmieszczono łącznie 130 koszy o pojemności 0,05m
3
 do 0,06m

3
. Częstotliwość wywozu 

odpadów z koszy ulicznych z miejscowości nadmorskich w okresie do dnia 28.06. oraz po 

1.09. została ustalono na 3x w tygodniu (poniedziałek., środa, piątek). W okresie wakacyjnym 

wywozy zostały ustalone na każdy dzień, a przy ul. Gdańskiej w Jantarze oraz Gdańskiej i 

Lipowej w Stegnie dwa razy dziennie rano i po południu. Z pozostałych miejscowości oraz na 

przystankach komunikacyjnych w ciągu całego roku wywóz odpadów ustalono na 3x w 

tygodniu. 

Na plażach rozmieszczone będą łącznie 102 pojemniki o pojemności 0,11m
3
 każdy. W 

założeniu celem jest zapewnienie minimum 1 pojemnika na każdym zejściu na plażę od 

zejścia nr 64 na wysokości oczyszczalni ścieków w Stegnie do zejścia nr 90 przy rezerwacie 

Mewia Łacha w Mikoszewie. Najwięcej pojemników będzie ustawionych w miejscach 

najbardziej uczęszczanych. W podziale na miejscowości rozstawienie pojemników będzie 

kształtowało się następująco: w Mikoszewie 10 pojemników, w Jantarze Leśniczówce 4 

pojemniki, w Jantarze 30 pojemników, w Junoszynie 8 pojemników oraz w Stegnie 50 

pojemników. Częstotliwość wywozu odpadów komunalnych pojemników na plażach będzie 

uzależniona od natężenia ruchu turystycznego: 

1/ w okresie od 29.04. do 21.06. 2 x w tygodniu przy 50% stanu ilościowego pojemników; 

2/ w okresie od 22.06. do 1.09. codziennie przy 100% stanie ilościowym pojemników. 

Ponadto określono limit dodatkowo zebranych i przekazanych do utylizacji odpadów w 

2014r. na 300m
3
. Odpady te stanowią masę zebraną w workach oraz pozostającą luzem poza 

pojemnikami i koszami ulicznymi. ` 

W ramach umowy na odbiór odpadów komunalnych z terenów publicznych wykonawca 

przyjął na siebie obowiązek ustawienia 6 zestawów pojemników typu „dzwon” do segregacji 

odpadów (szkło, plastik , makulatura). Limit odpadów na 2014 r. określono na 100m
3
.  

Wynagrodzenie Wykonawcy na rok 2014 r. za usługi w zakresie odbioru odpadów z koszy         

i pojemników na plażach, a także utrzymania porządku na terenie Gminy Stegna zostało 

ustalone w wysokości 152468,16zł. 

 

Sprawozdanie z przygotowania do sezonu letniego  2014 

na terenie gminy Stegna 

 

W celu właściwego przygotowania sezonu letniego  2014 r. oraz jego właściwego przebiegu 

w okresie letnim - do dnia 24.04.2014 r.  przeprowadzono następujące działania: 

 

 W miesiącach sierpień/wrzesień zostały wykonane nowe zdjęcia lotnicze gminy Stegna 

 W miesiącu listopadzie został złożony wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku w/s dofinansowania badań wody na 

kąpieliskach- otrzymaliśmy zgodę na dofinansowanie do kwoty 4.000,00 zł 



 W miesiącach styczeń/ luty odbyły się spotkania z mieszkańcami , pracownikami Urzędu 

Morskiego w Gdyni i Pracownikami Obwodu Ochrony Wybrzeża z Gdyni i Sztutowa oraz 

przedstawicielami Lasów Państwowych w celu omówienia koncepcja urbanistyczno - 

architektoniczna modernizacji istniejących wejść na plażę w miejscowościach: STEGNA  

i JANTAR 

 W miesiącu styczniu złożyliśmy wniosek o uzyskanie prawa do dysponowania obszarem 

Skarbu Państwa stanowiącym polskie obszary morskie w związku z organizacją w br. 

Kąpielisk na terenie Gminy Stegna do Urzędu Morskiego w Gdyni- 

  zgodę UM otrzymaliśmy 28.01.2014 r. (INZ3-MM-233-9/14) 

 W miesiącu styczniu został opracowany plan zagospodarowania plaż w Stegnie, Jantarze  

i Mikoszewie wg nowych wytycznych Urzędu Morskiego w Gdyni , który został 

zaakceptowany w dniu 20.02.2014 r.( INZ3-JF-815-P-23/14) 

 W miesiącu styczniu wystąpiliśmy do Urzędu Morskiego w Gdyni z wnioskiem  

o wydanie opinii w/s zmiany przeznaczenia plaży w Mikoszewie, umożliwiającą 

prowadzenie na plaży działalności gospodarczej w sezonie letnim 

 Opinię pozytywną otrzymaliśmy w dniu 12.03.2014 r.( INZ3-JF-815-P-31/14) 

 18 marca wystąpiliśmy z wnioskiem do Starosty o wypowiedzenie dotychczasowej 

umowy użyczenia plaży w Mikoszewie  i podpisanie umowy dzierżawy plaży  

w Mikoszewie umożliwiającą prowadzenie na plaży działalności gospodarczej w sezonie 

letnim. Obecnie Starostwo ogłosiło wykaz działek przeznaczonych do dzierżawy i z 

informacji z działu Geodezji, Kartografii i Katastru Starostwa Powiatowego w Nowym 

Dworze Gd. mamy informację , że umowa może zostać podpisana w połowie maja br.  

 Od miesiąca stycznia prowadzone są przygotowania do XVI Mistrzostw Świata  

w Poławianiu Bursztynu, które odbędą się w dniach 2-3 sierpnia 2014 w Jantarze. Została 

już podpisana umowa na oprawę artystyczną MŚwPB oraz obecnie ustalane są terminy 

poszczególnych eliminacji. Rozpatrywana jest też możliwość przeprowadzenia eliminacji 

w na plaży w Stegnie. 

 W  miesiącu lutym został opracowany projekt uchwały Rady Gminy w/s wykazu 

kąpieliska na terenie gmin Stegna, w marcu projekt został podany do opinii publicznej, 

oraz przesłany do akceptacji instytucji zgodnie z obowiązującymi przepisami ustawy 

Prawo wodne. Do dnia dzisiejszego uzyskaliśmy pozytywne opinie a uchwała została 

przekazana do podjęcia przez Radę gminy na najbliższej sesji. 

 Zostały opracowane mapy z lokalizacją dodatkowych 100 mb miejsca zwyczajowego 

wykorzystywanego do kąpieli na plaży w Jantarze w okolicy zejścia nr 81 – obecnie 

prowadzone są rozmowy z WOPR w/s ustalenia kosztów zabezpieczenia tego miejsca 

przez ratowników w sezonie letnim. 

 Na początku kwietnia została podpisana umowa z Polskim Radiem na organizację 

imprezy plenerowej pn.: „Lato z  Radiem”, które odbędzie się 27 lipca 2014 r. (wystąpią 

zespoły: Perfect, Blue Cafe oraz Kombi Łosowski. 

 W dniu 22 marca odbyła się wizyta studyjna uczestników konferencji naukowej " 

Bursztyn - złoto Bałtyku - kultura - turystyka - edukacja" zorganizowana w ramach VII 

FORUM EUROPA NOSTRA  w ramach której powstała nowa prezentacja gminy Stegna i 

MŚwPB, która została zaprezentowana w szkole w Mikoszewie. 

 Od 29 marca organizowany jest II Turniej Sołectw Gminy Stegna, którego 

rozstrzygnięcie zaplanowane jest na 21 czerwca w Rybinie , powiązane z obchodami Nocy 

Świętojańskiej  

 W ramach II TS zaplanowano 3 imprezy sportowe ogólnodostępne, promujące  

i zapraszające na teren gminy Stegny  zawodników-turystów z całej Polski  

 29 marca odbył się turniej darta 



 24 maja odbędzie się II Bursztynowa Runda Mierzei Wiślanej – rajd 

rowerowy 

 31 maja odbędzie się „Jantarowy Przełaj” zawody biegowe zgłoszone 

do cyklu Pucharu Bałtyku 

 Od marca prowadzone są prace nad wydaniem przewodnika po gminie Stegna  

( planowany termin realizacji to początek lipca) w ramach przedsięwzięcia zostanie 

opracowany wirtualny spacer po gminie, zdjęcia panoramiczne 360
0 

oraz zostanie 

poprawiona wizualizacja strony www.stegna.pl oraz dostosowanie jej do aktualnych 

standardów umożliwiających wpięcie  takich funkcji jak kamera on-line, wirtualny spacer 

 Od grudnia wydawany jest informator gminy Stegna „Prosto z gminy” , w który 

zamieszczane są informacje dotyczące mieszkańców a w sezonie letnim także dla turystów. 

 Od stycznia podpisana jest umowa z TVRegionalna24 na wykonanie nagrań 

promocyjnych z wydarzeń na terenie gminy 

 W dniach 1-6 lipca odbędzie się w Mikoszewie XIV Międzynarodowy Festiwal 

Latawców , impreza została już zainicjowana 9 marca imprezą pt. Latawcami nadziei 

 W miesiącu lipcu na plaży w Stegnie odbędą się Mistrzostwa Budowniczych (termin 

obecnie jest ustalany) , których celem będzie zbudowanie największej budowli z piasku.  

 Na 17 maja na godz. 16:00 zaplanowane jest uroczyste otwarcie przystani w Rybinie – 

obecnie ustalany jest program  

 W lipcu i sierpniu planuje się  organizację na plażach Stegny, Jantaru i Mikoszewa 

cyklu zawodów w plażowej piłce siatkowej i nożnej. 

 Na bieżąco prowadzone są strony promocyjne o gminie:  www.turystyka-stegna.pl , 

fanpage gminy Stegna i MŚwPB na Facebook`u  

 Na 7 września zaplanowane są dożynki gminne, które odbędą się w Junoszynie 

 Od zeszłego roku prowadzona jest sprawa wytyczenia ścieżek konnych na terenie 

gminny , na dzień dzisiejszy dostaliśmy odpowiedź od Nadleśnictwa Elbląg, że obecnie 

trwają konsultacje z Urzędem Morskim w Gdyni. 

 W kwietniu zgłoszono film promocyjny Gminy Stegna do festiwalu filmów 

turystycznych organizowanych przez Foundation Tourfilm Academy - Film, Art & 

Tourism Festival, Polish Tourfilm Academy 

 Z informacji Straży gminnej wiadomo, że od 1 lipca zatrudnionych na terenie gminy 

będzie 4 strażników oraz dodatkowo 2 strażników na wszystkie weekendy . 

 

 

http://www.stegna.pl/


 
 

                                 
   PLACÓWKA STRAŻY GRANICZNEJ                                                      

                  w Krynicy  Morskiej 

                 ul. Wojska Polskiego 1 

               82 – 120 Krynica Morska 

          tel. 55 2468500,  fax  55 2468505 

    sdo.krynicamorska@strazgraniczna.pl 

 

                                

 
       Krynica Morska, dnia 29 kwietnia 2014 r. 

 

 

                                                  Sz.P.  

mgr Dorota Chojna 

PRZEWODNICZĄCA RADY 

W odpowiedzi na pismo w sprawie planowanych przedsięwzięć w okresie sezonu letniego w 

roku 2014, informuję Panią Przewodniczącą , iż funkcjonariusze Placówki Straży Granicznej 

w Krynicy Morskiej będą realizować czynności w ramach działań pozostających w szerokim 

obszarze zadań ustawowych naszej formacji jak również w posiadanych uprawnień.  

I tak planowane będą : 

 w zakresie bezpieczeństwa : 
- patrole prewencyjne funkcjonariuszy pod kątem zabezpieczenia ładu i porządku podczas 

wypoczynku turystów w rejonie służbowej odpowiedzialności, 

- patrole rozpoznawcze  funkcjonariuszy pod kątem ujawniania przypadków naruszeń  ładu i 

porządku prawnego podczas wypoczynku turystów w rejonie służbowej odpowiedzialności, 

- patrole funkcjonariuszy do zabezpieczenia bezpieczeństwa w ruchu drogowym zarówno na 

drogach lokalnych Gmin jak również na głównych arteriach komunikacyjnych powiatu  

nowodworskiego, tj., drogi E7, 502, 

- patrole funkcjonariuszy pomocne przy zabezpieczaniu porządku publicznego przy okazji 

imprez organizowanych w okresie letnim przez samorządy powiatu, 



- spotkania edukacyjno-informacyjne z dziećmi i młodzieżą wypoczywającą w rejonie 

Mierzei Wiślanej na zapotrzebowanie organizatorów wypoczynku, 

- patrole przy użyciu jednostki pływającej będącej na wyposażeniu placówki w zakresie 

utrzymania bezpieczeństwa przebywania na wodach jak również przeciwdziałaniu 

kłusownictwa wodnego, 

- patrole wspólne z funkcjonariuszami Straży Leśnej i innych instytucji współdziałających w 

ramach corocznego programu „Bezpieczne lato” 

 w zakresie migracji obywateli państw obcych : 
- patrole rozpoznawcze w zakresie rozpoznania migracyjnego pod kątem ustalania miejsc 

pobytu lub pracy obywateli państw obcych, 

- na podstawie rozpoznania przeprowadzanie kontroli legalności pobytu obcokrajowców lub 

kontroli legalności zatrudnienia , 

- kontrole masowych i prywatnych środków transportu poruszających się po głównych 

ciągach komunikacyjnych pod kątem ujawniania osób przebywających na terenie RP wbrew 

przepisom, 

- kontrolowanie dworców PKS pod kątem ujawniania osób przebywających na terenie RP 

wbrew przepisom. 

 Wszystkie planowane czynności będą realizowane z intensywnością i natężeniem na 

jaką pozwolą siły i środki będące w posiadaniu Placówki Straży Granicznej w Krynicy 

Morskiej. 

                       Z poważaniem 

     Komendant Placówki Straży 

Granicznej  

                                 w Krynicy Morskiej 

    ppłk SG Janusz Śliwiński 

 

 

 

KOMENDA POWIATOWA POLICJI 

   w NOWYM DWORZE GDAŃSKIM   

 L.dz. E.5103-676/2014 

 

        Pani 

mgr Dorota Chojna 

Przewodnicząca Rady Gminy 

Stegna 

 

 

W odpowiedzi na pismo z dnia 22.04.2014 r. informuję, że zgodnie z Koncepcją 

przedsięwzięć prewencyjnych KWP w Gdańsku w zakresie zabezpieczenia sezonu letniego na 

terenie województwa pomorskiego w 2014 roku, Komenda Powiatowa Policji w Nowym 

Dworze Gdańskim zostanie wzmocniona o 22 funkcjonariuszy OPP w Gdańsku i 4 

funkcjonariuszy Wydziału Konwojowo-Ochronnego KWP w Gdańsku, od dnia 01.07.2014 r. 

do dnia 31.08.2014 r. 

Przydzielone wsparcie zostanie rozdysponowane w następujący sposób: 

 PP Krynica Morska - 11 funkcjonariuszy, 

 PP Stegna - 7 funkcjonariuszy, 

 PP Sztutowo - 8 funkcjonariuszy. 



Podobnie jak w roku ubiegłym będzie możliwe utworzenie całodobowego dyżuru 

pełnionego przez policjantów pierwszego kontaktu w Posterunku Policji w Stegnie. 

Zadania jakie zostały postawione do wypełnienia przez funkcjonariuszy tut. KPP można 

podzielić na 3 grupy: 

 

I. Planowane przedsięwzięcia prewencyjne: 

 

1. Nawiązanie i utrzymywanie roboczych kontaktów z przedstawicielami podmiotów 

zobowiązanych do zabezpieczenia prawidłowego przebiegu sezonu letniego. 

Uczestniczenie w naradach koordynacyjnych samorządów oraz organizatorów 

wypoczynku, na których  należy omawiać problematykę dotyczącą: 

a) zabezpieczenia porządku publicznego ze strony właścicieli obiektów turystycznych 

na plażach, kąpieliskach, przystaniach wodnych, campingach i trasach 

turystycznych oraz podczas imprez masowych; 

b) uporządkowania i właściwego oznakowania plaż, kąpielisk, przystani wodnych, 

campingów, itp. usytuowanych w pobliżu obozów, kolonii, domów i ośrodków 

wczasowych oraz miejsc o wzmożonym ruchu turystycznym; 

c) zamieszczenia przez administratorów plaż, kąpielisk regulaminów porządkowych, 

informacji o zakazach związanych ze sprzedażą, podawaniem i spożywaniem 

napojów alkoholowych; 

d) zabezpieczenia przed włamaniami obiektów handlowych, usługowych, turystyczno-

wypoczynkowych pod względem fizycznym i technicznym; 

e) zabezpieczenia przed kradzieżami samochodów i innych pojazdów, organizowanie 

w tym celu strzeżonych parkingów; 

f) zapewnienia drożności dróg dojazdowych do plaż poprzez bezwzględne 

egzekwowanie „zakazu postoju"; 

 

2. Nawiązanie współpracy z Komendantem Straży Leśnej Nadleśnictwa Elbląg w celu 

wypracowania wspólnych działań ukierunkowanych na zapewnienie bezpieczeństwa i 

porządku na obszarach leśnych pasa nadmorskiego. 

 

3. Na podstawie posiadanego rozpoznania natężenia ruchu turystycznego, opracowanie 

i przeprowadzenie działań o charakterze porządkowym wspólnie ze Strażą Leśną, Strażą 

Graniczną, Strażą Gminną w Stegnie, Państwową Strażą Pożarną oraz służbami ochrony 

środowiska. Prowadzenie działań ukierunkować należy na ujawnianie i zwalczanie 

wszelkich negatywnych zjawisk towarzyszących turystyce i wypoczynkowi a 

zwłaszcza: 

a) niszczeniu środowiska naturalnego; 

b) kłusownictwu rybnemu; 

c) przepisom sanitarnym, o handlu i porządku w miejscach publicznych; 

d) nieprzestrzeganiu przepisów p/poż; 

e) chuligaństwu i wandalizmowi. 

 

4. W ramach prewencji kryminalnej opracowanie programu „Bezpieczne Wakacje” z 

uwzględnieniem następujących kierunków: 

a) nawiązanie kontaktu z powiatowymi władzami oświatowymi w celu 

wypracowania harmonogramu wspólnych kontroli kolonii, półkolonii oraz innych 

form zorganizowanego wypoczynku młodzieży; 

b) przeprowadzanie spotkań i pogadanek z dziećmi i młodzieżą, zarówno 

wypoczywającą jak i miejscową, w celu ich uchronienia przed zagrożeniami 



takimi jak: utonięcia, wypadki komunikacyjne, przestępstwa popełniane na szkodę 

nieletnich, zwłaszcza o charakterze seksualnym; 

c) nawiązanie trwałych kontaktów z organizatorami, kierownikami oraz ratownikami 

w trakcie których należy ich uświadamiać o zagrożeniach wynikających z braku 

nadzoru ze strony osób odpowiedzialnych za bezpieczeństwo powierzonych im 

pod opiekę wychowanków; 

d) organizowanie i przeprowadzanie kontroli prewencyjnych w sklepach i lokalach, 

pod kątem ujawniania przestępstw i wykroczeń wymienionych w ustawie o 

wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz w ustawie o 

przeciwdziałaniu narkomanii. 

 

5. Prowadzenie służb patrolowych na akwenach z użyciem łodzi motorowej „Parker” 

uwzględniając zagrożenia związane z: 

a) ochroną środowiska; 

b) kłusownictwem na terenach wodnych; 

c) bezpiecznym wypoczynkiem nad wodą.  

 

II. Planowane przedsięwzięcia w zakresie Ruchu Drogowego: 
 

1. Dokonanie lustracji dróg o największym znaczeniu komunikacyjnym (droga krajowa nr 

7, drogi wojewódzkie nr 501 i 502) w celu skierowania wystąpień do zarządców tych 

dróg o usunięcie stwierdzonych nieprawidłowości przed sezonem letnim. 

 

2. Kierowanie policjantów ruchu drogowego na odcinki dróg, na których według 

posiadanego rozpoznania, występuje największe zagrożenia bezpieczeństwa w ruchu 

drogowym (na podstawie oceny z ubr.). 

 

3. Opracowanie tematyki i taktyki działań prewencyjno-kontrolnych 

ukierunkowanych m.in. na: 

a) ujawnianie nietrzeźwych uczestników ruchu drogowego, 

b) kontrole prędkości przy maksymalnym wykorzystaniu radarowych mierników 

prędkości, 

c) ochronę środowiska naturalnego, 

d) zwiększenie nadzoru nad ruchem pieszych w miejscach szczególnie 

niebezpiecznych, 

e) selektywną kontrolę środków transportowych przewoźników publicznych i 

prywatnych pod kątem stanu technicznego, w tym pojazdów do przewozu 

ładunków niebezpiecznych oraz nienormatywnych, 

f) kontrolę stanu nawierzchni oraz oznakowania dróg, 

g) poprawę bezpieczeństwa w transporcie autobusowym ze szczególnym 

uwzględnieniem stanu technicznego pojazdów przewożących dzieci i młodzież, 

h) ochronę i edukację najmłodszych uczestników ruchu drogowego. 

 

4. Aktualizacja dyslokacji służby na podstawie bieżąco prowadzonej analizy stanu 

zagrożenia bezpieczeństwa ruchu drogowego, zaobserwowanych i otrzymanych z 

innych źródeł informacji o utrudnieniach w płynności ruchu sezonowo-weekendowego. 

 

5. Bezzwłoczne zapobieganie negatywnym zjawiskom i tendencjom w sytuacjach na 

drogach poprzez szczegółową analizę ich przyczyn. 

 



III. Planowane przedsięwzięcia w zakresie zapobiegania i zwalczania przestępczości 

kryminalnej: 
 

1. Zapewnienie dopływu informacji o zjawiskach kryminogennych oraz osobach 

podejrzanych o działalność przestępczą. 

 

2. Organizacja działań z wykorzystaniem sił własnych, a w razie konieczności 

współdziałanie z ogniwami KWP oraz innymi instytucjami w celu zapobiegania, 

ujawniania i zwalczania przestępczości, a zwłaszcza: 

a) rozbojów i wymuszeń rozbójniczych, 

b) kradzieży z włamaniem oraz kradzieży cudzych rzeczy, 

c) przestępstw skierowanych przeciwko życiu i zdrowiu, 

d) kradzieży samochodów, 

e) przestępczości narkotykowej, 

f) przestępstw gospodarczych. 

 

3. Organizacja działań operacyjno-prewencyjnych zmierzających do ograniczenia 

przestępstw, szczególnie skierowanych przeciwko turystom zagranicznym i polskim 

grupom wycieczkowym. 

 

Powzięte czynności powinny pozwolić na utrzymanie stanu bezpieczeństwa i porządku 

publicznego w powiecie nowodworskim w sezonie letnim 2014, co najmniej na takim samym 

poziomie jak w roku 2013. 
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Udział % wydatków majątkowych i wydatków bieżących w roku 2012 i 2013 
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 Dotacje z UE Udział % 
2008 0 0,00 
2009 39 983,41 0,25 
2010 2 600 241,91 16,10 
2011 5 646 940,13 34,95 
2012 3 513 335,12 21,75 
2013 4 352 842,50 32,21 

PLAN 2014 4 853 038,00 x 
RAZEM: 16 155 350,07  

Obecna kadencja                     

2011, 2012 i 2013 

13 513 117,75 83,64 
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Struktura zadłużenia w latach 2007 - 2013 

 Przychody  w tym kredyty: % zadłużenia do 

dochodów max 60% 
 

2007 1 115 638,22 0,00 0 0 

2008 3 264 927,41 910 000,00 3,75% 4 

2009 6 146 702,01 2 492 000,00 13,26% 11 

2010 14 587 485,98 12 327 282,00 46,88% 55 



2011 5 041 280,69 3 724 882,61 52,34% 16 

2012 3 342 496,08 3 133 366,00 48,86% 14 

2013 3 619 555,32 0,00 40,91% 0 

2014    0 

 37 118 085,71 22 587 530,61  100 

 

 

 





Zestawienie zaciągniętych kredytów i pożyczek za lata 2002 - 2015 
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Wyszczególnienie Wykonanie na  

31.12.2007 

Wykonanie na 

 31.12.2008 

Wykonanie na  

31.12.2009 

Wykonanie na  

31.12.2010 

Wykonanie na  

31.12.2011 

Wykonanie na  

31.12.2012 

Wykonanie na 

31.12.2013 

Wydatki majątkowe 1 658 124,89 2 181 108,73 5 988 275,28 19 871 127,97 11 760 049,26 4 089 270,97 8 133 907,88 

Inwestycyjne UG 1 494 783,25 1 691 004,87 3 466 838,30 16 554 756,52 9 040 628,71 3 815 683,20 7 703 803,32 

w tym UE:  0,00 76 899,99 5 471 123,57 3 539 809,56 801 835,09 3 435 173,33 

Udziały   549 290,58 475 567,48 223 412,00 223 412,00 424 004,56 

Wydatki niewygasające 134 383,00 427 533,00 1 395 302,54 2 840 803,97 2 492 072,55 45 519,00 0,00 

Jednostki organizacyjne 28 958,64 62 570,86 9 151,02  3 936,00 4 656,77 6 100,00 

Dotacja GOK - na zad. 
Inwestycyjne 

  567 692,84     

Wydatki bieżące 19 009 357,26 21 673 659,00 21 863 850,61 24 342 902,53 26 002 960,63 27 361 623,42 28 127 893,73 

w tym:        

wynagrodzenia + pochodne 9 141 153,63 9 640 414,00 10 299 867,95 11 205 777,37 11 898 843,82 12 491 534,56 12 899 605,94 

dotacje 552 812,69 754 131,00 764 116,76 715 869,28 754 572,20 700 729,84 827 412,53 

świadczenia na rzecz osób 
fizycznych 

4 295 285,12 4 392 322,00 4 399 434,86 4 875 417,05 5 189 064,46 5 348 999,45 5 627 874,77 

obsługa długu publicznego 500,00 18 264,00 83 769,15 230 654,22 855 204,01 1 092 749,73 838 019,97 

pozostałe wydatki 5 019 605,82 6 868 528,00 6 316 661,89 7 315 184,61 7 305 276,14 7 727 609,84 7 934 980,52 

Ogółem 20 667 482,15 23 854 767,73 27 852 125,89 44 214 030,50 37 763 009,89 31 450 894,39 36 261 801,61 
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